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Vážení čtenáři, milé kolegyně a milí kolegové, nejen z Asociace Autoškol.
 
Léto roku 2024 je pomalu za námi a v Asociaci autoškol již panuje čilý ruch 
s přípravami všech činností pro poslední část roku, které zakončíme společ‑
nou Valnou hromadou.

Portfolio činností Asociace autoškol je ohromě pestré, dovolte mi připo‑
menout některé podstatné činnosti, kterými se společně s kolegy nejen 
z Výkoné rady AAČR intenzivně zabýváme.
 
1)  Aleš Horčička, Ondřej Horázný a Jiří Novotný se aktivně účastní pracovní 

skupiny pro rozvoj autoškolství, která je zřízená Ministerstvem dopravy 
a má za cíl připravovat nejen legislativní a technické změny.

2)  Výše uvedení se aktivně několikrát ročně také účastní jednání Evropské 
federace autoškol s cílem přinést a inspirovat české vzdělávání řidičů 
pozitvními vzory nejen ze zemí EU.

3)  Asociace autoškol provozuje od letošního roku eshop.asociaceautoskol.cz s výukovými pomůckami nejen pro žáky 
autoškol a každý týden odcházejí zásilky do celé ČR.

4) Ve spolupráci s nakladatelstvím Grada připravujeme aktualizaci třech publikací pro žáky autoškol.

5)  Ve spolupráci s Ministerstvem dopravy připravujeme desítky nových testových otázek v rámci projektu 
www.noveotazky.cz se snahou zvýšit úroveň a atraktivitu teoretických závěrečných zkoušek.

6)  Správné řešení dopravních situací popularizujeme v desítkách lokacích za pomoci našeho MObilního VIrtuálního  
TRENažeru v rámci projektu www.movitren.cz

7)  Každý den kolegové z týmu Autoškolského ombudsmana www.autoskolsky ‑ombudsman.cz poctivě odpovídají na 
různé dotazy od nespokojených žáků autoškol, abychom vnitřně co nejvíce kultivovali náš podnikatelský sektor.

8)  Po celé ČR fyzicky zlepšujeme nejen mladé začínající řidiče, ale i učitele autoškol a zkušební komisaře v rámci vzdě‑
lávacích akcí na polygonech s názvem www.startdriving.cz

9)  Vydáváme vlastní časopis s názvem Autoškolské noviny, který slouží pro fyzické informování celého sektoru vzdě‑
lávání řidičů, a který zdarma distribuujeme na více jak 1200 adres po celé ČR.

10)  V rámci Akademie vzdělávání učitelů autoškol aktivně připravujeme nové kolegy pro zkoušky k získání profesní 
způsobilosti učitele autoškoly a máme za sebou desítky úspěšně připravených nových kolegů.

11)  Ve spolupráci s partnery (Scania, Barum Continental, Škoda Auto, Telmax a dalšími) pořádáme speciální odborné 
semináře se snahou zvýšit úroveň kvalifikace učitelů autoškol v ČR.

12)  V rámci projektu www.autoskolaL17.cz pořádáme tzv. „Dny pro Mentory L17“ na kterých se snažíme v mnoha 
lokacích v ČR poukázat na správný postup mentorování našich žáků.

13)  Provozujeme sociální sítě Asociace autoškol a několik odborných diskuzních skupin, na kterých se snažíme živě 
a aktivně komunikovat nejen se členskou základnou ‑ www.facebook.com/asociaceautoskol

Vše výše uvedené je jen částečným výčtem všech našich aktivit a i přesto je téměř neuvěřitelné, že toto vše zvládne 
spolek bez jediného HPP zaměstnace a max čtyřmi kolegy na sekreteriátu, ale zato se skupinou zapálených členů 
Výkonné rady Asociace autoškol, kterým není rozvoj českého vzdělávání řidičů lhostejný.

Na základě výše uvedeného výčtu mi dovolte v tomto úvodníku poděkovat všem svým kolegům z Asociace autoškol 
za jejich nasazení a přínos pro rozvoj českého vzdělávání řidičů a zároveň slíbit své rodině, že se budu věnovat nejen 
českému autoškolství, ale i jim :‑)

Přeji Vám hezké čtení a těším se na setkání na Valné hromadě AAČR.

Ing. Aleš Horčička
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Počet členů AAČR 2023–2024: 
 cca 235 registrovaných členů s uhrazeným příspěvkem 
cca 273 registrovaných autoškol celkem

 Počet registrovaných podporovatelů činnosti: 
cca 30 nečlenských autoškol a celkem cca 50 registrovaných učitelů autoškol

  Počet autoškol provozovaných členy: 
cca 320 registrací k provozování autoškoly (na různých ORP)

Počet učitelů zaměstnaných u členů: 
cca 1295 zaměstnanců u členů Asociace autoškol vykonávající práci učitele

 Počet žáků za rok, kteří projdou výukou a výcvikem u členů: 
cca 49 000 žadatelů o řidičské oprávnění naučí členové AAČR

AAČR
v číslech

Chcete se podílet na tvorbě Autoškolských novin?
Nabízíme vám možnost spolupráce při tvorbě Autoškolských 
novin. Uvítáme vaše náměty nebo rovnou články, reportáže 
či legislativní znění novel zákonů souvisejících s  autoškol‑
stvím. Staňte se dopisovatelem redakční rady AAČR. Máte ‑li 
zájem kontaktujte nás na sekretariat@asociaceautoskol.cz

Staňte se 
členem AAČR

Rozhovor se začínajícím učitelem na straně 34.

Svoji autoškolu vede předseda 
Asociace autoškol Aleš Horčička 
v  Mladé Boleslavi, čímž pokraču‑
je v  rodinném odkazu. Sám se pod 
dohledem tatínka naučil řídit už jako 
kluk, a proto moc dobře ví, jak je L17 
a  mentorování pro celý segment 
autoškolství důležitým krokem. Ví 
i  to, proč se stát členem Asociace 
autoškol ČR.
 
„Podle ohlasů, například z  Konfe‑
rence Budoucnost vzdělávání řidi‑
čů, nebo z  Valné hromady Asociace 
autoškol ČR víme, že si naši členové 
chválí informace, které poskytujeme 
takříkajíc z první ruky,“ uvádí jako pří‑
klad Aleš Horčička.

Jasná a  nezkreslená informovanost 
však není to jediné co asociace po‑
skytuje. Její členové mají například 
možnost čerpání zvýhodněných po‑
honných hmot, mohou si do svého 
vozového parku zakoupit za zvý‑
hodněnou cenu nové vozy ze Škoda 
Auto, nebo dosáhnou na zvýhodně‑
né flotilové pojištění od Kooperativy.
 
A kdo je Aleš Horčička, který je i ak‑
tuální tváří asociace? Vyrostl v auto‑
škole, udělal si učitelské a  profesní 
průkazy všech skupin a vyzkoušel si 
tam účetnictví i administrativu.
 
První vzpomínky na autoškolu má 
z  doby, kdy mu byly tři roky. „Tatí‑
nek mě brával do práce, kde mě 
posadil do trenažeru, a  já jsem si 
během dětství takto najezdil stovky 
hodin, což mě perfektně připravilo 
na opravdové řízení, které jsem tak 
ovládl mnohem dříve než v osmnácti 
letech,“ říká s úsměvem.

První stroj, který řídil, byl traktor Ze‑
tor 3011. Dodnes je v  rodině. Takto 
postupně na účelových uzavřených 
komunikacích řídil úplně všechno.
 
Aleš Horčička stále občas učí, ovšem 
už jen budoucí řidiče autobusů, s ni‑
miž dokáže sladit diář. Ani po pat‑
nácti letech v  autoškole mu není 
jedno, když nějaký žák Autoškoly 
Horčička u  zkoušek „propadne“. 
Vždy to pro něho znamená zklamání 
a hledá příčinu toho co a proč se stalo.
 
V Asociaci autoškolo ČR se její před‑
seda věnuje mnoha zajímavým pro‑
jektům. „Aktuální je například Start 
Driving, což je program pro mladé 
řidiče do 24  let, kteří zdokonalují 
své řidičské dovednosti po dokon‑
čení autoškoly.“ uvádí Aleš Horčička 
a zdůrazňuje, že z toho vychází nyní 
tolik skloňovaný program L17 a po‑
zice mentora, či řidičák na zkoušku.

Zuzana Kodrlová

Aleš Horčička:
Být členem Asociace 
autoškol přináší 
různé benefity

Neváhejte 
a přidejte se mezi nás!
Přihláška ke členství: 
https://aacr.nas ‑spolek.cz/clen_prihlaska.php

Akademie 
vzdělávání 
učitelů autoškol 
pro získání profesního osvědčení
Pro koho?
Pro všechny zájemce stát se učitelem autoškoly. Pro všechny 
autoškoly, které potřebují rozšířit profesní osvědčení svým 
kolegům.

Jaké kurzy?
Profesionální příprava nových uchazečů dle Zákona 
č. 247/2000 Sb. pro získání všech druhů profesních osvědčení.

Jak?
Individuální i skupinová příprava na základě schváleného 
učebního plánu kombinující prvky obecné přípravy učitele 
autoškoly a konkrétní přípravy pro úspěch u závěrečné zkoušky 
na Krajském úřadu.

Kdo?
Široká škála dlouholetých odborníků z Asociace autoškol, 
dopravních psychologů, zkušebních komisařů a dalších 
specializovaných profesionálů z různých oborů dotýkající se 
vzdělávání řidičů.

S čím?
Učitele v přípravě pro získání kompletně vybavíme potřebnými 
pomůckami (ÚZ Zákona, učebnice, skripta, zkušební otázky, 
výukové prezentace)

Na čem?
Učitelé v přípravě si vyzkouší používání trenažeru, naučíme ho 
používat informační systém k provozování autoškoly, praktické 
náslechy realizuje na moderních výcvikových vozidlech.

Kde?
Aktuálně Akademie vzdělávání učitelů autoškol připravuje kurzy 
v roce 2024 v lokacích:
  Liberecký kraj (Liberec, Turnov, Železný Brod, Česká Lípa)
  Středočeský kraj (Mladá Boleslav, Mělník)
  Praha
  Jihočeský kraj (Třeboň)
  Vysočina (Třebíč)
  Pardubický kraj (Litomyšl)

Za kolik?
Vzhledem k široké škále kurzů a možných variant napište 
poptávku na akademie@asociaceautoskol.cz 
a vypracujeme Vám cenovou nabídku.

Aktuální termíny:
16. 1. 2025 ‑ Mladá Boleslav
16. 1. 2025 ‑ Litomyšl
16. 1. 2025 ‑ Česká Lípa
16. 1. 2025 ‑ Praha
16. 1. 2025 ‑ Třebíč
16. 1. 2025 ‑ Třeboň
16. 1. 2025 ‑ Ústí nad Labem
16. 1. 2025 ‑ Ostrava
Přihlášky směřujte na: 
akademie@asociaceautoskol.cz
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Říjen 25. 10. 

31. 10.

EFA  
– Miláno 
Zástupci AAČR se účastní mezinárodního setkání Evropské federace autoškol 
v Itálii (detaily programu viz další část novin).

EXKURZE BARUM CONTINENTAL  
– Otrokovice
Školení + exkurze do výroby  
(možnost pouze dopoledního porgramu). 
Registrace spuštěny online na webu www.asociaceautoskol.cz

Listopad 8. 11.

20. 11.

21. 11.

SEMINÁŘ PRO UČITELE AUTOŠKOL A LEKTORY ŠKOLICÍCH STŘEDISEK  
– Lokalita bude upřesněna 
– Upevňování nákladu a základní vhled do problematiky ADR

Přednáší: Ing. Milan Janda

VÝKONNÁ RADA ASOCIACE AUTOŠKOL 
– Na Vyhlídce 41, 592 02 Svratka 
www.hotel‑svratka.cz
Pravidelné jednání Výkonné rady Asociace autoškol v den před konáním Valné 
Hromady AAČR 

VALNÁ HROMADA ASOCIACE AUTOŠKOL ČR A SEMINÁŘ 
– Na Vyhlídce 41, 592 02 Svratka

Prezentující:  
Ing. Milan Janda  |  Ing. ALeš Horčička  |  JUDr. Ondřej Horázný  |  Ing. Jiří Novotný

Témata:  
‑ Vyhláška 294/2015
‑ Připravované změny v zákoně 247/2000 
‑ Silniční inspekce 
‑ Dosavadní vyhodnocení systému L17 a řidičáku na zkoušku 

Duben Konference BUDOUCNOST VZDĚLÁVÁNÍ ŘIDIČŮ 2025  
– Praha

Druhý ročník odborné konference

Za přímé účasti Ministra dopravy Mgr. Martina Kupky

Témata: 
‑ Dopad a efekt novely zákonů č. 361/2000 Sb. a 247/2000 Sb.
‑ Bohatý doprovodný program
‑ Panelová diskuze
‑ Vystoupení tuzemských i zahraničních hostů

POZVÁNKA
na aktivity Asociace autoškol a dalších partnerů v roce 2024–2025

Valná hromada je určena nejen pro členy AAČR. Velmi rádi zde uvítáme i  zástupce autoškol a  školicích středisek, 
které nejsou členy spolku. Rádi se také sejdeme se všemi, kterým není osud autoškol lhostejný.

Prezentující: 
Ing. Milan Janda - Ministerstvo dopravy  |  Ing. ALeš Horčička - Asociace autoškol
JUDr. Ondřej Horázný - Asociace autoškol  |  Ing. Jiří Novotný - Asociace autoškol

Diskutovaná témata:
  Vyhláška 294/2015 - změny         Připravované změny v zákoně 247/2000          Silniční inspekce 
  Dosavadní vyhodnocení systému L17 a řidičáku na zkoušku

Možnost zajištění ubytování, objednávka do konce října 2024

Těšíme se na vaši účast

Výkonná rada AAČR, z.s.

21. 11. 2024   čtvrtek
Hotel Svratka  |  kongresový sál  |  Na Vyhlídce 41, 592 02 Svratka
Prezence účastníků: 8.15  |  Začátek: 9.00  |  Předpokládaný konec: 14.00 |  následuje oběd

Přihlašovat se můžete na odkazu zde: 
https://aacr.nas-spolek.cz/akce_prihlaska.php?id=158

Ing. Milan Janda 
nás seznámí se všemi aktuálními záměry Ministerstva dopravy

POZVÁNKA
na Valnou hromadu AAČR 2024
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Ministr dopravy a  Asociace autoškol ČR Vás 
zvou na druhý ročník odborné konference 
v oblasti vzdělávání řidičů v České republice.
Touto akcí navazujeme na úspěch konference z roku 2023, která se konala 
ku příležitosti uvedení novely zákonů č. 361/2000 Sb. a č. 247/2000 Sb.,  
které přinesly největší změny v systému vzdělávání řidičů od roku 2000 
a výrazně zasáhly do přežitých principů a postupů nejen v oblasti vzdě-
lávání řidičů. 

Za přímé účasti Ministra dopravy Mgr. Martina Kupky se učitelé auto-
škol, zkušební komisaři i široká veřejnost dozví, jaký dopad a efekt novela 
měla a jaké další novinky a úpravy v závislosti na ní, je čekají.

Součástí konference bude bohatý doprovodný program, panelové dis-
kuze, debaty a vystoupení tuzemských a zahraničních hostů, kteří dají 
nahlédnout do blízké i vzdálenější budoucnosti systému vzdělávání řidičů 
v ČR i v zahraničí.

Účast zdarma (zaregistrujte si své místo včas). 

Pozvánka na konferenci

Duben 2025,  
místo a čas budou upřesněny

Akce Continental 
pro členy AAČR
ŠKOLENÍ + EXKURZE DO VÝROBY

Program
09.30 – 12.00
 školení (tires basics, / trendy / diskuze)

12.00 – 13.00
oběd

13.00 – 15.00 
exkurze do výroby

Možnost pouze dopoledního porgramu 
(představení závodu + exkurze do výroby)

Omezený počet míst

Registrace budou spuštěny online na webu 
www.asociaceautoskol.cz

Termíny: 31. 10. 2024
Adresa: Objízdná 1628, 765 02 Otrokovice 2
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MOVITREN má zasebou první půl‑
rok ostého provozu a  bylo to šest 
měsíců plných zajímavých setkání 
na zajímavých eventech a  akcích. 
Ať už šlo o  veřejný veletrh nebo 
soukromý teambuilding, vždy byl 
náš přívěs s  pohyblivým trenaže‑
rem středem pozornosti.

Za těch bez mála 40 výjezdů stihl 
mobilní virtuální trenažer navštívit 
většinu krajů republiky, často ve vel‑
kých městech jako jsou Plzeň, Kar‑
lovy Vary, Mladá Boleslav, Ostrava, 
Brno nebo Nový Jičín, občas ale také 
tam, kde byste jej nečekali.

Jak to vypadá, když se MOVITREN 
objeví na velkém motoristickém 
festivalu, vysokoškolském veletrhu 
nebo třeba na srazu veteránů, to si 
můžete prohlédnout v  následující 
galerii.

tým MOVITREN

11. 4. ‑ Železniční konference
Pardubice

14. 5. ‑ GasNet – SOU plynárenská 
Pardubice

29. a 30. 5. – GasNet Roadshow 
Plzeň, Chomutov

27. a 28. 4. ‑ Prague Bike Fest
Praha

22. a 23. 5. – GasNet Roadshow
Olomouc, Kroměříž

Trenažer MOVITREN na cestách
První půlrok úspěšného projektu
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12. 6. – GasNet
Nové město na Moravě

7. 9. – Valocars
Valovice

5. 9. – Bezpečné nábřeží
Hradec Králové

7. a 8. 6. – festival Inovujeme
Plzeň

25. 6. – SD Women
Hradec Králové

31. 5. a 1. 6. – Legendy
Praha

19. 6. – Ministerstvo dopravy
Praha



ZAUJAL VÁS MOVITREN A RÁDI BYSTE MĚLI MOVITREN 
NA SVÉ AKCI?

Máte zájem o pronájem mobilního virtuálního trenažeru? Nejsnažší cestou je poptávka 
přes formulář na webu movitren.cz, po jehož vyplnění se Vám naši operátoři ozvou 
s nabídkou a kalkulací. Další možností je nás kontaktovat přes telefon nebo e-mail.

movitren@movitren.cz   |   +420 777 28 12 12

Více informací o projektu, technické specifikace,  
často kladené otázky a další podrobnosti najdete  
na zmíněných webových stránkách.

Virtuální realita  
a reálné evaluační jízdy 

přímo u Vás

WWW.MOVITREN.CZ

Kupujte na 
grada.cz

Václav Minář

Velmi přehledná a bohatě ilustrovaná učebnice je určena pro žáky autoškol, kteří 
potřebují znát pravidla provozu na silničních komunikacích, otestovat své znalosti 
prostřednictvím zkušebních testových otázek, včetně videootázek. Ty lze pomocí 
QR kódů spustit i v tištěné verzi. 
Kapitoly knihy jsou členěné podle předmětů v autoškole. Snadnou navigací pomocí 
hmatníků najdete rychle téma, které vás zajímá – příklady křižovatek včetně vysvět-
lení, dopravní značky i předpisy, informace o ovládání a údržbě vozidla, o bezpečné 
jízdě i zdravotnické přípravě. 
Obsah publikace je aktualizovaný k 10. 1. 2024. Nové, průběžně vydávané testové 
otázky jsou ke stažení na www.grada.cz, na stránce této knihy v sekci „Ke stažení“. 

16×23 cm, 360 stran
ISBN 978-80-271-5284-1

g y

Autoškola 2024
Moderní učebnice a testové otázky
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Projekt “Nehoda nanečisto” je inovativní vzdělávací iniciativa od 
Platformy VIZE 0, zaměřená na simulaci dopravních nehod a jejich 
řešení v bezpečném, virtuálním prostředí, a to z pozice chodce a řidiče.

Do budoucna se připravuje i simulace z pozice cyk-
listy. Jednotlivé situace bude možné stáhnout do do-
stupných VR brýlí Meta Quest 3, což umožní daleko 
širší použití v autoškolách, školách a firmách.

Dopravní situace z pohledu chodce jsou plně interaktivní. Z pohledu řidiče jsou funkce omezené a nenahrazují plně 
simulátor vozidla, jako je tomu v projektu MOVITREN, který je s tímto projektem komplementární. Oba projekty mo-
hou být nabízeny zájemcům jako součást virtuálního městečka na různých eventech, kde si účastníci mohou prakticky 
vyzkoušet různé scénáře a získat cenné zkušenosti v oblasti bezpečnosti a dopravy. Tímto způsobem chce Asociace 
autoškol a Platforma VIZE 0 zvyšovat povědomí o správném chování v krizových situacích a ještě více zvýšit bez-
pečnost na silnicích.
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zdárně zakončilo více než
10 tisíc mladých řidičů

79 048
celkem

Řidičských průkazů skupiny B  
v období 1. 1.–31. 8. 2024 15 514

z toho L17

17 746
mentorů

Tento článek vznikl v srpnu roku 2024.

Od zavedení institutu L17 uplynulo 
půl roku a do té doby sedmnáctiletí 
získali 15 514 řidičských oprávnění 
což je 19,6 procent všech řidičských 
oprávnění pro skupinu B. V systému 
je zapojeno do této chvíle 17 746 
mentorů, přičemž se jedná o poměr 
9 193 mužů a 8 553 žen.

Největší počet mentorů je ve věkové 
skupině 40 až 55 let. Pravděpodob‑
ně se jedná o odpovědné rodiče, na 
které L17 cílil od začátku.

Skeptici před zavedením tohoto reži‑
mu přicházeli s obavou, že se men‑
tory budou stávat zejména lidé ve 
vysokém věku, kteří nemají mladé‑
mu začínajícímu řidiči co předat.

Ministerstvo dopravy ve spolupráci 
s autoškolami podporuje dobrovolné 
kurzy pro mentory, které jsou orga‑
nizovány a je o ně velký zájem. Krom 
jiného je k  dispozici aplikace L17, 
které je určena právě mentorům 
a  ukazuje jim cestu, jak dále s  řidi‑
čem v režimu L17 pracovat a rozvíjet 
jeho znalosti a dovednosti.

Aktuálně režim L17 a  řidičák na 
zkoušku fungují bez nutnosti změn. 
Zároveň nijak dramaticky nerostou 
počty „vybodovaných řidičů“.

V  roce 2022 dosáhlo 12 bodů za 
sledované období (první půlrok) cel‑
kem 3 619 osob, v  roce 2023 cel‑
kem 3 633 osob, v roce 2024 celkem 
3 750 osob. Jedná se tedy de facto 
o  stejné počty. Mnoho přestup‑
ků, které dnes spadnou do statistik 
v  roce 2024, byly navíc spáchány 
ještě v loňském roce.

99 Kč

Manuál pro Mentory L17
Ten nejlepší způsob, jak názorně představit a vysvětlit celý 
proces autoškoly L17, ideální jako:

• prezentace L17 klientům autoškol
• pomůcka při školení Mentorů
• dárek pro absolventy kurzů v rámci L17
• plnohodnotný zdroj informací pro budoucí mentory

Objednávejte na 
eshop.asociaceautoskol.cz
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Budoucí mentoři se 
sešli v Auto Poly
Zajímalo je, jak být co nejlepší
V  předposledním zářiovém týdnu 
se v pražském Auto Poly uskutečnil 
Den pro mentory. Maminky, tatín‑
kové, ale třeba i strýček přišli proto, 
aby se dozvěděli, jak co nejlépe vést 
své svěřence z  programu L17 tak, 
aby nebyli v rozporu s tím, co mladé 
lidi naučili v autoškole.

Akce začala v  devět hodin ráno. 
Přišli hlavně zaměstnanci partne‑
rů projektu a  Asociace Autoškol 
z Kooperativy nebo ze Škoda Auto. 
Dozvěděli se o  ní především pro‑
střednictvím firemní komunika‑
ce a  zaujala je natolik, že přijeli na 
pražskou Harfu.

První blok vedl předseda Asociace 
autoškol Aleš Horčička. „V  součas‑
né době máme už více než 15 tisíc 
mentorů a  programem L17 si pro‑
šlo přes 11 tisíc mladších 18 let. 
Naší snahou je, aby se mladí vraceli 
domů bez nehod, protože nejvíce 
bourají právě lidé mezi 19 a 24 lety,“ 
popisuje současnou situaci na čes‑
kých silnicích.

Jak se stát mentorem
Mentorům poté představil brožuru 
pro mentory, jíž prostřednictvím si 
mohou sami nastudovat další in‑

formace, především k  aplikaci L17 
(kompatibilní s aplikací Koopilot, kte‑
rá hlídá řidiče a za vzornou jízdu jim 
vrací část peněz povinného ručení).
„Mimochodem, víte, za jakých pod‑

mínek se můžete stát mentorem?“ 
ptá se účastníků Aleš Horčička a  ti 
rychle honem listují brožurkou. „Na‑
jdete to na straně pět,“ dodává a za‑
číná citovat.

Mentor musí mít řidičské opráv‑
nění více než 10 let, za posledních 
5  let mu řidičák nebyl odebrán, 
nepozbyl právo k  řízení a  hlav‑
ně, nesmí mít žádný trestný bod. 
Ten samozřejmě nesmí získat ani 
v  průběhu mentorování. Poslední 
zmiňovaná informace byla nejdis‑
kutovanější hlavně proto, že ně‑
kteří netušili, zda nějaké body ná‑
hodou už nemají.

Praxe se zkušenými instruktory
Po teorii přišla praxe. Účastníci mohli 
sednout do automobilů se zkušenými 
autoškoláky a  jeli se projet. V závěru 
pak dostali hodnocení, které bylo ve‑
směs pozitivní. Občas někomu utekla 
rychlost, ale jinak řídili podle předpisů. 
Druhá skupina se mohla projet elektro 
vozy z produkce Škoda Auto. V nich si 
účastníci vyzkoušeli nové technologie 
a elektrické vozy obecně.
Všichni budoucí mentoři odcházeli ze 
školení s úsměvem na rtech a byli rádi, 
že do Auto Poly přijeli. Školení pova‑
žují za přínosné a  byli by rádi, kdyby 
o něm mohli častěji slyšet v médiích. 

Zuzana ZelenkováDalší termíny kurzů v Mladé Boleslavi: 18. 10. a 1. 11. 2024



Již více jak 17 000 společensky odpovědných rodičů mladých začínajících 
řidičů (Mentorů L17) je registrovaných v registru řidičů. V rámci Dnů pro 
Mentory L17 jsme vyzpovídali čtyři zajímavé respondenty proč investovali 
svůj čas do své edukace týkající se systému L17.
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Den pro Mentory 
Rozhovory s účastníky

Jak se vám líbí dnešek?
Je to fajn a jsou tu příjemní lidé.

Dozvěděla jste se nové informace?
Něco ano, ale hodně jsem toho vě‑
děla už předtím, protože jsem se za‑
jímala. Dcera si začala dělat řidičák 
a  já jsem zjišťovala, kolikrát může 
dělat zkoušky, jak by měla vypadat 
autoškola a podobně.

Budete mentorka?
Dceři bude 18 v prosinci, tak uvidí‑
me, jak stihne závěrečné zkoušky. 
Jezdit s  ní ale určitě budu. Hodin 
v autoškole není tolik, je to 14 dvou‑
hodinovek.

Jaká máte očekávání od toho až 
dcera půjde do provozu?
Myslím, že si budu muset přilepit 
pusu a svázat ruce za zády, jinak to 
nedám (smích). Nejlepší by bylo mít 
druhé pedály jako má autoškola.

Je podpora pro mentory dostatečná?
Já jsem o  tomto programu vůbec 
nevěděla, nabídli mi to v  práci jako 
benefit, jinak bych se o  tom možná 
nedozvěděla.

Kde pracujete?
Pracuji v Kooperativě v úseku služeb. 
Mám na starosti autopůjčovnu koo‑
perativních vozů.

Jaká jste ode dneška měla očekávání?
Čekala jsem, že se něco dozvím, 
protože bych se ráda stala jedním 
z  mentorů mojí dcery. Chtěla bych, 
aby se mentoring slučoval s tím, jak 
to dělá autoškola.

Jaké pro vás bylo sednou si po letech 
do auta s instruktorem autoškoly?
Nervy ne, ale bylo to jako před těmi 
20 lety. Auta jsou teď novější, mo‑
dernější. My jsme jeli ve staré ško‑
dovce, kde se mi špatně řadilo. Je to 

opravdu škola, to je za mne ideální.
Na každé přešlápnutí, byť minimální, 
mne paní instruktorka upozornila. 
Vesměs byla ale pozitivní.

Jak dnešek celkově hodnotíte?
Já ho hodnotím pozitivně, jsem ráda, 
že jsem tu mohla být, myslím, že tato 
osvěta je velmi důležitá. Pět minut 
praxe je lepších než tři hodiny teorie.

Jak jste se o dnešku dozvěděla?
Z Kooperativy, v rámci interních sdělení.

Jaká jste ode dneška měl očekávání?
Já jsem rád, že jsem si to mohl vy‑
zkoušet a dostal materiály k nastu‑
dování. Vím, kam se mám obrátit 
a moc se mi líbila praktická jízda. Ale 
musím si ještě nastudovat, jak mám 
radit, abych syna nenaučil nějaké 
svoje zlozvyky. Navíc je dneska da‑
leko hustší provoz, než když jsme se 
učili my, navíc je hodně kol, elektro‑
koloběžek a tak dále.

Jaké pro vás bylo sednou si po le‑
tech do auta s  instruktorem auto‑
školy?
Já jsem se těšil na jízdu i  na to, že 
dostanu zpětnou vazbu, jsem za to 
rád, teď vím, jak mám mentorovat, 
co mám říkat. Zpětná vazba od pana 
instruktora byla pozitivní.

Jak dnešek celkově hodnotíte?
Jsem rád, že jsem tu mohl být, ne‑
zabere to tolik času a  je to skvělé. 
O akci jsem se dozvěděl v práci, v Ko‑
operativě.

Jak se vám líbí dnešek?
Je to fajn, všechno jede podle plánu, 
nejsou žádné prostoje.
Jsem spokojený.

Budete mentorem?
Chci být mentorem pro synovce, za 
půl roku získá řidičák. V tuto chvíli má 
oprávnění na motorku, chce auto, 
bude mít 4 mentory, kromě mne se 
zapojí moje sestra, švagr a můj otec 
‑ jeho dědeček.

Šel jste sem s nějakým očekáváním?
Ano, zajímaly mne informace k tomu, 
co je všechno nutné a byl jsem zvě‑
davý, jestli mi řeknou, jak vytýkat 

chyby, abych ho to naučil a nedemo‑
tivoval jej.

Během dne jste zmiňoval, že se 
manželka bojí řídit, aplikujete na‑
byté vědomosti i na ni?
Ano. Manželka se bojí řídit se mnou, 
tak jsem si říkal, že tady ty nabyté 
zkušenosti zúročím i  v  tom, aby se 
nebála jezdit se mnou.

Myslíte, že je podpora pro mentory 
dostatečná?
Já jsem se o tom dozvěděl na pracov‑
ním intranetu a myslím, že by to moh‑
lo být více v médiích.

Petra Veruňková 
Kooperativa

Markéta Aubrechtová 
Kooperativa

Hrot Jiří
Škoda Auto

Jiří Golzol
Kooperativa
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Předběžné vyhodnocení novely
zákona o silničním provozu 

od 1.1. do 31.8.2024

Zaměření na L 17, začínající řidiče 
a notifikace o změnách bodového

konta

Předběžné vyhodnocení  
novely zákona o silničním provozu od 1. 1. do 31. 8. 2024

Zaměření na L 17, začínající řidiče a notifikace o změnách bodového konta

V rámci předběžného vyhodnocení novely zákona č. 361/2000 Sb. o silničním provozu, která umožnila od 1. ledna 2024 
získání řidičského oprávnění sk. B pro osoby ve věku 17 let za podmínky řízení vozidla skupiny B za přítomnosti mento‑
ra, analyzoval O 160 data z Centrálního registru řidičů za období od 1.1. do 31. 8. 2024 .

   Od 1.1.2024 si mohou řidiči požádat o zasílání notifikací o každé změně svého bodového hodnocení, a to jak při za‑
počtení bodů, tak i odečtu bodů. 

   Notifikace si nastaví na Portálu dopravy zvolí si, jestli chtějí 
notifikace zasílat sms nebo e‑mailem.

   Již využilo 53 493 řidičů. 
   Pokud má řidič průběžné informace o svém bodovém kontu, 
může vyhodnotit a změnit své chování v rámci provozu na po‑
zemních komunikacích pozitivním způsobem.

Vztahuje se na řidiče, kteří do 2 let od získání (prvního) řidičského oprávnění spáchají:

   Protiprávní jednání, za které je jim v registru řidičů zaznamenáno 6 bodů.
   Protiprávní jednání, za které je jim uložen zákaz řízení – podmínka k vrácení.

Na jednoho řidiče L17 připadá 1,14 mentora 
a to 9193 mužů a 8553 žen.

Největší podíl mentorů je ve věkové skupině 
44‑51 let a to 9753 mentorů (57%).

Nejmladší 28 let = 30 mentorů
Nejstarší 89 let =1 mentor

Z celkového počtu udělených ŘO sk. B všem využilo 19,6% režim L17. V porovnání 17 a 18 se jedná o 41,5%.  
Náš cíl byl 30% za několik let.

 L17 – Řidiči

Mentoři dle věku

Řidičský průkaz na zkoušku

Notifikace – bodové hodnocení

 L17 – Mentoři

Věk Celkem osob, které 
získaly ŘO sk. B

17 15 514

18 37 328

Celkem udělených 
ŘO sk. B 79 048

Řidiči L17 Mentor

15 514 17 746

Počet osob s ŘP na zkoušku do 31. 12. 2024 21 6054

Porušilo podmínku ŘP na zkoušku 1086

Celkem vygenerovaných výzev 566

Absolvovali pohovor a školení 247

Nejčastější přestupky a TČ:
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S dlouholetým členem Asociace au‑
toškol, výkonné rady a  majitelem 
autoškoly Milošem Šlajchrtem jsme 
si povídali o jeho milované práci, ale 
i  o  autoškolství jako takovém. Žáci, 
kteří spadají do skupiny L17 v  jeho 
autoškole aktuálně tvoří zhruba tře‑
tinu všech zájemců o řidičské opráv‑
nění. Přes své velké vytížení navíc 
stále aktivně vyučuje.

Co Vás přivedlo k profesi provozo‑
vatele autoškoly?
Svoje první učitelské oprávnění jsem 
získal v roce 1982 a učil jako externí 
učitel v  autoškole, tehdy ještě Sva‑
zarmu. Mým vzorem a  mentorem 
byl můj otec, dlouholetý autoškolák. 
Zároveň velkým koníčkem a  sou‑
časně prací, která mne bavila a moji 
rodinu živila, byla slaboproudařina 
(dělal jsem údržbu číslicově řízených 
obráběcích strojů v ČKD Slaný) a my‑

slel si, že to tak navždy zůstane. Zde 
to, ale soudruzi vedli jako krávu za 
ocas, a tak musela přijít změna. Auta 
byla mým druhým velkým koněm, 
takže v  dubnu roku 1992 jsem za‑
čal soukromě provozovat autoškolu, 
opět pod dohledem mého otce. Ten 
v  roce 2005 náhle zemřel a  já stál 
před rozhodnutím, zda autoškolu 
začít provozovat v  plném rozsahu, 
nebo hledat něco jiného. Ale protože 
mne práce bavila, zůstal jsem, dopl‑
nil jsem si učitelák i o skupinu D, tak 
jak jsem kdysi tátovi slíbil, postupně 
autoškolu rozšířil na plný rozsah 
A  až DE a  založil školící středisko. 
Tak je to dosud. V současné době i já 
dohlížím na svého syna, který provo‑
zuje autoškolu se mnou a vypadá, že 
bude v tradici pokračovat.

Máte jako majitel autoškoly čas na 
výuku?
Ano, výuka mne baví minimálně 
stejně, jako výcvik, i  když všechno 
má svoje limity. Nemohl bych být jen 
„jezdičem“. Nicméně právě výuka, 
školení řidičů a  jejich všetečné do‑
tazy jsou tím pravým kořením. Bez 
výuky bych byl již pouhým provo‑
zovatelem autoškoly (to může dělat 
kdekdo) a to by mě nebavilo. Navíc 
v  mém věku, který už někdy začíná 
být limitující, neboť je mi 66  let, je 
třeba neustále trénovat paměť, a tak 
spojuji příjemné s  užitečným. Učit 
chci tak dlouho, dokud mi to zdraví 
a věk dovolí a dokud to bude klienty 
bavit poslouchat.

Které skupiny učíte?
Autoškolu mám v  rozsahu od nej‑
menší motorky až po autobus s vle‑
kem, tedy skupiny A, B, C, D, T, E. 
K  provádění výcviku mám všechna 
potřebná vozidla ve svém vlastnic‑
tví a všechno učím (s výjimkou sku‑
piny D autobus, který jsem přestal 
poskytovat v  roce 2023). Provádím 
i praktické jízdy všech skupin včet‑
ně motorek.
Kde provozujete svoji autoškolu 
a jak dlouho?
Autoškolu provozuji od roku 1992 
na stejné adrese Slaný, Palackého 
ulice. Zde provozuji i školící středisko 
řidičů, kde provádíme nejen pravidel‑
ná školení, ale i vstupní.
Jaké vidíte klady a  zápory svého 
povolání?
Tato práce Vás musí především 
bavit. A  to je ten největší klad ja‑
kéhokoliv povolání. Já měl vždycky 
štěstí, vždy mě práce bavila. Musíte 
se umět přenést i  přes věci, které 
dokáží sebrat hodně sil. Musíte mít 
perfektní zázemí, tedy manželku 
a rodinu, která Vás musí umět pod‑
porovat, tolerovat a brát i se zápory 
tohoto povolání. V  neposlední řadě 
je potřeba kolem sebe mít tým lidí, 
kteří tu káru táhnou s vámi stejným 
směrem. A na tohle jsem měl téměř 
vždy velkou kliku.
Mezi zápory patří neustálý stres 
a  málo osobního volna. V  posled‑
ní době mi nedělá úplně dobře ne‑
schopnost lidí logicky myslet, ale 
i neochota říct „já tomu nerozumím“.

Jste členem Asociace autoškol. Jaké 
vám to přináší výhody?
Asi si můžu dovolit říci, že jsem dlou‑
holetým členem Asociace autoškol. 
Není to o výhodách, ale o vědomí, že 
jsem u toho a mohu si k tomu i něco 
říct. No a samozřejmě benefity, které 
členství nabízí.

Jste i  členem výkonné rady Asoci‑
ace autoškol, jak moc náročné je 
skloubit všechno dohromady?
Členem Výkonné rady jsem se stal 
před dlouhou řadou let, kdy na moji 
kritiku mi tenkrát předseda Ond‑
ra Horázný napsal něco ve smyslu: 
„že kecat umí každej, tak pojď taky 
něco dělat,“ a od té doby jsem v té‑
hle výborné partě lidí, která zejména 
poslední dobou má jasný tah na brá‑
nu a snaží se měnit české autoškol‑
ství k  lepšímu. Vzhledem k  mému 
věku už mě kluci šetří, a tak se to dá 
zvládnout. Odměnou je dobrý pocit, 
že jsem mohl být také u  význam‑
ných změn v provozování autoškol. 
Snad mohu trochu neskromně říci, 
že jsem mohl být i něco platný.

Co byste změnil na české autoškol‑
ní legislativě?
Na legislativu v  autoškolství vždy 
budou různé názory, nikdy se prav‑
děpodobně neshodnou velcí pro‑
vozovatelé s  menšími a  tak dále. 
K diskuzi by toho bylo hodně. Mám 
radost z  toho, že i Ministerstvo do‑
pravy Asociaci bere trochu jako part‑
nera a dle toho s námi i jedná. Každá 
změna je dlouhodobá záležitost, 
pro různorodost názorů mnohdy 
velmi obtížně prosaditelná. A co mi 
vadí opravdu hodně je to, že jsou to 
kolikrát politická rozhodnutí, vzdále‑
ná více či méně realitě. Ještě víc mi 
ale vadí nedůslednost v  dodržování 
toho, co my učíme. Kdybychom se 
přetrhli, tak pokud nepřitvrdí stát 
a Policie v tlaku na řidiče i z hlediska 
dodržování základních povinnos‑
tí, dokud půjdeme kolikrát řidičům 
‑ voličům na ruku, tak se toho na 
našich silnicích moc nezmění, i kdy‑
bychom zákony přepsali všechny. 
Zkuste si přečíst zákon a  srovnejte 
s tím, jak to na našich silnicích vypa‑
dá (a nejen na silnicích).

Jak hodnotíte L17?
L17 je jeden z příkladů povedených 
změn v  legislativě. Já osobně jsem 
byl spíše příznivcem rakouské cesty, 
ale i  tuto variantu hodnotím velmi 
kladně (je to celé hlavně jednodušší). 
Tady jde především o lektory, a pro‑
tože jsou to v převážné míře rodiče, 
tak ti přeci mají zájem, aby jejich děti 
jezdily bezpečně. I před L17 to čas‑
to bylo tak, že ten, kdo dostal čers‑
tvý řidičák, jezdil samostatně až od 
chvíle, kdy rozhodla hlava rodiny. 
No a my to posunuli až o rok dopře‑
du. Je nesporné že tito řidiči poté, co 
odjezdí další hodiny a kilometry pod 
dohledem, budou lépe připraveni, 
než když u nás ukončí výcvik a složí 
zkoušku. Já říkám, že my uděláme 
polotovar a pod dohledem rodičů se 
to dopeče a nepřipálí.

Jaký je ve vaší autoškole zájem 
o L17?
Jedná se v současné době průměrně 
zhruba o  třetinu z  celkového počtu 
žadatelů o skupinu B.

Zuzana Zelenková

L17? 
My uděláme polotovar 
a pod dohledem rodičů se 
to dopeče a nepřipálí
Rozhovor s Milošem Šlajchrtem
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Vize členů 
Asociace autoškol

  Zlepšit dopravní výchovu na základních školách, aby děti měly již základní vědomosti v  momentě kdy se začínají 
účastnit silničního provozu samostatně ať už jako cyklisté, koloběžkáři a podobně. ‑ Miloš Šlajchrt - Autoškola Slaný

  Dopravní výchova, povinné vzdělávaní všech řidičů. – Autoškola Sába

  Změnit požadovaný věk učitelů autoškol 24 let na nižší. – Autoškola Náchod, s. r. o.

  Přihlášení autoškoly ‑ žák se přihlásí na pověřené obci, kde bude vykonávat zkoušku, zde by obdržel potvrzení, které 
předá ve vybrané autoškole. – Autoškola Náchod, s. r. o.

VÝUKA

  Umožnit část výuky i dálkovým přístupem např. ZOOM apod. (nemoc, dovolená) a možnost ukončit výcvik při určité 
absenci na výuce (do 20 procent), tak jak bylo dříve. ‑ Miloš Šlajchrt - Autoškola Slaný

  Zavést ONLINE výuku, povinnost provádět teorii (‑výuku) ve schválených prostorech trvalé zařízených včetně učeb‑
ních pomůcek ‑ didaktickou technikou, dále s uvedením maximální kapacity. – Autoškola Sába

  Nezavádět online výuku, naopak zavést online dozor viz Slovensko. – Autoškola Náchod, s. r. o.

VÝCVIK

  Možnost zahájit třetí etapu výcviku až po složení teoretické zkoušky. ‑ Miloš Šlajchrt, Autoškola Slaný

  Zrušit povinné hodiny, povinná výuka na autotrenažéru a autocvičišti, schválená cvičná zpevněná asfaltová plocha 
včetně doprovodných dopravních značek i semaforu. – Autoškola Sába

  Spíše nerušit povinné hodiny, pokud ano, zavést povinné prvky výcviku viz Německo (dálnice, město – přes GPS). 
– Autoškola Náchod, s. r. o.

TEORETICKÁ ZKOUŠKA

  Oddělit od praktické zkoušky, teprve po složení teoretické zkoušky možnost zahájit třetí etapu výcviku a  dokon‑
čit výcvik plus závěrečnou zkoušku. Zejména mladí řidiči se začínají intenzivně učit až před závěrečnou zkouškou. 
‑ Miloš Šlajchrt - Autoškola Slaný

  Stále bych ponechal na dopravních úřadech ve stejném provedení, každé dva roky aktualizace testových otázek. 
– Autoškola Sába

  Zavést nějakou formu odpovědnosti autoškoly za připraveného žáka. – Autoškola Náchod, s. r. o.

  Žák by se mohl na zkoušku z teorie hlásit sám. – Autoškola Náchod, s. r. o.

  Zavést povinně dovednostní prvky podobně jako u motocyklů (žák sedí sám ve vozidle a předvádí stanovené prvky na 
parkovišti – couvání, osmička) – Autoškola Náchod, s. r. o.

  Monitoring přes GPS. – Autoškola Náchod, s. r. o.

PRAKTICKÁ ZKOUŠKA

  Upravit postup po třetí neúspěšné zkoušce z praktické jízdy. V současné době je povinnost absolvovat znovu celý 
výcvik včetně první etapy. To znamená trenažer, nebo cvičiště základní jízdy v mírném provozu atd. Dle mého názo‑
ru by postačoval menší počet hodin zaměřený na chyby při závěrečné zkoušce (50 % případně třetí etapa výcviku). 
Pořád by se jednalo o minimum. Většina řidičů, kteří jdou k opravné zkoušce mají odjeto více hodin než je povinnost. 
‑ Miloš Šlajchrt - Autoškola Slaný

  Závěrečnou praktickou zkoušku bych doporučil, aby vykonávali pověřeným zkušebním komisařem, učitelem který 
má minimálně maturitu/ ukončené střední vzdělání/ praxi 10 let, je držitelem plného rozsahu A ‑B,C,D,E,T, minimální 
věková hranice 45 let. – Autoškola Sába

ZAČÍNAJÍCÍ ŘIDIČI

  Zkušební doba 3 roky, při porušení zákona ‑ použití návykové látky, zákaz řízení navždy. – Autoškola Sába

OSTATNÍ ŘIDIČI

  použití návykové látky dvakrát a  dost, pak už vyslovení velmi dlouhého zákazu řízení motorových vozidel. 
‑ Miloš Šlajchrt - Autoškola Slaný

  Celkově zlepšit práci policie při dohledu nad silničním provozem, základem je prevence a přítomnost aktivní policie na 
silnicích. Bez dohledu a vyžadování dodržování platných předpisů je šance na změnu minimální. Porovnejte hodnocení 
a požadavky na řidiče při závěrečné zkoušce se skutečným stavem na silnici. ‑ Miloš Šlajchrt - Autoškola Slaný

  Při porušení zákona, použití návykové látky dvakrát a dost, pak už navždy vyslovení zákazu řízení motorových vozidel. 
– Autoškola Sába

  Při výměně ŘP. – Autoškola Náchod, s. r. o.

  Školení referentů v podniku může provádět pouze učitel autoškoly. – Autoškola Náchod, s. r. o.

V  létě letošního roku jsme Vás infor‑
movali, že ve spolupráci s  Minister‑
stvem dopravy připravujeme další le‑
gislativní úpravy zákona č. 247/2000 
Sb. a již na nich pracujeme na pracovní 
skupině „AUTOŠKOLSTVÍ“, která je zří‑
zena Ministerstvem dopravy.

V létě jsme vyzvali členy AAČR o jejich 
náměty a připomínky a dovolujeme si 
Vám některé z nich v této části auto‑
školských novin představit.

Dovolte abych zde poděkoval kolegům, 
kteří se věnovali přípravě návrhu svých 

„vizí“ a zároveň zdě připomněl, že tato 
činnost je jednou ze základních výhod 
členství v  Asociaci autoškol ČR. Díky 
našemu vysokému počtu členů se mů‑
žeme validně připojovat ke změnám 
naší společné legislativy a měnit a vy‑
víjet náš obor vzdělávání řidičů.

OBLAST PŘED AUTOŠKOLOU

OBLAST AUTOŠKOLY

OBLAST ZKOUŠKY
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Žáci jsou jiní než dříve, přesto bývají 
šikovní a  v  Litomyšli, kde jako zku-
šební komisař působí Tomáš Rádek, 
jich více než polovina uspěje na prv-
ní pokus. V  našem rozhovoru jsme 
se však nebavili pouze o žácích, ale 
také o legislativě, o L17, nebo o dů-
vodech toho proč stále chybí zku-
šební komisaři.

Jak dlouho se věnujete svému po‑
volání a kde?
Práci zkušebního komisaře vyko‑
návám pátým rokem na Městském 
úřadě v Litomyšli.

Co Vás přivedlo k profesi zkušební‑
ho komisaře?
Náhoda a  zvídavost. Jsem zaměst‑
nán u Města Litomyšl 22 let. Praco‑
val jsem na různých pozicích. V roce 
2019 se se uvolnilo místo zkušeb‑
ního komisaře, tak jsem se rozhodl 
ověřit si, zda v  této profesi dokážu 
zužitkovat své nabyté zkušenosti 
z předešlých pracovních pozic, které 
se buď z cela nebo částečně dotýka‑
ly dopravy, a rovněž využít poznatků 
a  zkušeností z  mého strojařského 
a následně pedagogického vzdělání.

Jaké jsou nejčastější chyby při zá‑
věrečných zkouškách?
Přibližně jedna pětina žadatelů o ři‑
dičské oprávnění neprospěje již 
v  testech z  předpisů o  provozu na 
pozemních komunikacích a zdravot‑
nické přípravy. Při zkoušce z  prak‑
tické jízdy vychází chyby mimo výše 
zmíněnou neznalost pravidel silnič‑
ního provozu ze tří základních do‑
vedností, které by měl zvládat každý 
řidič – dobré ovládání vozidla, správ‑
né rozhodování při řízení a dostateč‑

ně rychlé reakce řidiče. K  tomu sa‑
mozřejmě musíme přičíst nervozitu 
žadatelů ze samotné zkoušky, která 
může srazit dovednosti žadatelů až 
o  80 procent dolů. Pokud bych měl 
vypíchnout konkrétní věci z provozu, 
tak se dost často jedná o  nedosta‑
tečné sledování provozu ve zpět‑
ných zrcátkách, nedostatečný boční 
odstup, omezení chodců na přecho‑
dech, přednost zprava, nezastavení 
vozidla na příkaz dopravní značky 
„Stůj, dej přednost v jízdě!“ či vjetí do 
křižovatky, kdy není možné dále po‑
kračovat v jízdě.

Jak se díváte na L 17 v praxi?
Za mě krok správným směrem. 
Mladým řidičům je tímto umožněn 
další rozvoj jejich nově nabytých ři‑
dičských zkušeností a  dovedností 
v provozu pod dohledem zkušených 
řidičů. Ze zájmů o  školení mentorů 
i dotazy mentorů, na které poskytuji 
odpovědi či rady vidím, že se k tomu‑
to přistupuje většinově zodpovědně 
bez proslulého českého švejkovství. 
Přítomnost zkušeného mentora by 
měla pomoci této kategorii řidičů se 

následně vyvarovat chybám v řízení 
při samostatném jízdě a tím i zvlád‑
nout dvouleté zkušební období bez 
zápisu bodů do bodového hodnocení 
řidiče a vyvarovat možného psycho‑
logického pohovoru se školením za‑
čínajících řidičů.

Co si myslíte o třikrát a dost? Je to 
z vašeho pohledu krok k lepšímu?
Pojem třikrát a  dost je zavádějící. 
Ono je to vlastně šest pokusů na 
každou dílčí zkoušku, která žadatele 
o získání řidičského oprávnění čeká, 
přičemž po třetí neúspěšné zkoušce 
musí v  autoškole absolvovat novou 
výuku nebo výcvik z  těch předmě‑
tů ze kterých neprospěl. Poté může 
absolvovat další tři zkoušky. Pokud 
není úspěšný ani pošesté, musí ab‑
solvovat celou novou výuku a výcvik 
v  autoškole. Dále je ještě žadatel 
limitován časově, kdy je potřeba 
zkoušku úspěšně složit v  horizon‑
tu 12 po sobě jdoucích měsících od 
data první zkoušky. Co se týká sa‑
motné změny systému závěrečné 
zkoušky, mohu srovnávat jen krátce, 
jelikož práci komisaře vykonávám 
pátým rokem a změna se udála před 
třemi lety. Nicméně statistická čísla 
dlouhodobě na našem úřadu ukazují 
lehce nadpoloviční úspěšnost ža‑
datelů u  první zkoušky. Úspěšnost 
u  dalších zkoušek dlouhodobě ne‑
vedeme. Statistika od nového sys‑
tému závěrečné zkoušky na našem 
úřadu vykazuje, že cca 5 % žadatelů 
se musí podrobit nové výuce nebo 
novému výcviku. Osobně to vnímám 
tak, že pokud žadatel neuspěje na 
první zkoušce, přichází na druhou 
potažmo třetí zkoušku daleko lépe 
připraven. Z mého pohledu se tento 
zkušební model jeví jako lepší, neboť 
je pro žadatele více motivujícím.

Jací jsou žáci? Jsou šikovní?
Jak kdo, ale celkově se dá říct, že ano. 
I když křivka má celkově klesající úro‑
veň. Je to dáno životním trendem 
nastupujících generací. Moje gene‑
race trávila více času venku, sporto‑
váním, jízdou na kole a  jiných třeba 
na koleně vyrobených „vehiklech“, na 
kterých jsme získávali první řidičské 
zkušenosti, jak se to či ono vozidlo 
chová při jízdě, jak jej nejlépe ovládat 
a také zkušenosti a praxi, s co nejlep‑
ším využíváním prostoru. Toto dnešní 
generace ve většině postrádají, ne‑
boť tráví většinu času s  mobily a  PC 
na sociálních sítích a při hrách. Tento 
výpadek je pro ně velmi často limitu‑
jící při osvojení si ovládání vozidel při 
výcviku v autoškole. Velmi markantně 
se to projevuje u motocyklů, traktorů 
a nákladních vozidel.

Jak často se stává, že musíte vyhod‑
notit žadatele negativně? Co jsou dle 
vašeho názoru nejčastější problémy?
Jak již vyplývá z  předchozích řádků, 
v  Litomyšli máme statisticky lehce 
nadpoloviční úspěšnost u  prvních 

zkoušek. Samozřejmě jsou dny, kdy 
při zkouškách neuspěje třeba žádný 
žadatel, ale takových zkoušek je vel‑
mi málo. Při hodnocení neúspěšného 
žadatele se vždy snažím najít na jeho 
jízdě takové okamžiky, které provedl 
dobře a  tím jej pozitivně motivovat 
k  dalšímu zlepšení. Z  mého hlediska 
problém neúspěchu spočívá přede‑
vším v  tom, že žadatel podcení svou 
přípravu na zkoušku, rovněž velkou 
roli hraje i  zkouškový stres, který jak 
jsem již zmiňoval, může srazit výkon 
žadatele i o 80 procent dolů.

Zkušební komisaři chybí, co by se 
podle vás mělo změnit, nebo zlepšit, 
aby o toto povolání byl větší zájem?
Že je zkušebních komisařů málo je 
pravda. Jak situaci vyřešit k  lepšímu? 
To je na širší diskusi. Ve zkratce a vel‑
mi obecně lze poukázat na platové 
zařazení zkušebních komisařů, pro‑
longační zkoušky zkušebních komisařů 
a celkové nahlížení na práci zkušebních 
komisařů naší veřejností. K otázce pro‑
longací zkušebních komisařů, bych rád 
navrhl, aby se ministerstvo dopravy 

motivovalo ministerstvem vnitra, kte‑
ré před pár lety řešilo podobnou situaci 
s prolongací strážníků obecních policií. 
Pokud se podíváte do zákona o obecní 
policii, byl ohledně prolongací nalezen 
dobrý konsenzus. Věřím, že pokud 
by se podařilo konstruktivně vyřešit 
zmíněné aspekty, zájem o  práci zku‑
šebních komisařů vzroste. Druhotným 
problémem může být věk komisařů. 
Mladší generace mívají malý rozsah 
řidičských průkazů. Pokud si řidičské 
průkazy rozšíří o  další požadované 
skupiny, musí čekat pět let, než si bu‑
dou moci o tyto skupiny rozšířit průkaz 
zkušebního komisaře, což je další téma 
na hledání příslušného konsensu.

Co by se podle vás mělo zlepšit na 
autoškolské legislativě?
Myslím si, že legislativa je po noveliza‑
cích příslušných zákonů celkem dobře 
nastavená. Pokud si něco vyžaduje 
legislativní zlepšení, tak dle mého ná‑
zoru, je to provádění lékařských pro‑
hlídek zdravotní způsobilosti žadatelů 
o řidičské oprávnění. 

Zuzana Zelenková

Komisař Tomáš Rádek
Zkouškový stres může 
srazit výkon žadatele 
i o 80 procent dolů
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Start Driving je mezi začínajícími 
řidiči i  jejich rodiči velmi oblíbený. 
Letos se navíc zapojil nový polygon. 
O tom jak všechno aktuálně fungu‑
je jsme si povídali s koordinátorem 
projektu Janem Peškařem.
 
Jak Start Driving funguje a kde se 
odehrává?
Do letoška běžel na osmi polygo‑
nech v  České republice, letos do 
toho byl zapojený ještě devátý po‑
lygon v Brně. To znamená v Sosno‑
vé, Příbrami, Vysokém Mýtě, Hrad‑
ci Králové, Ostravě, Třinci, Jihlavě, 
Mostě, a  nově tedy také v  Brně. 
V  letošním roce projekt není pod‑
porovaný z  Fondu zábrany škod, je 
plně v gesci Asociace autoškol.
Výcvikový den je vždy rozdělen do 
více částí. Projekt je zaměřen pře‑
devším na mladé začínající řidiče. 
Součástí každého dne je přednáška 
dopravní policie, aby mladí věděli, 
jak se chovat třeba v případě, kdy je 
zastaví policie. Dále následuje před‑
náška Týmu silniční bezpečnosti, 
přichází také dopravní psycholog, 
se kterým ucastníci absolvují do‑
pravně psychologický workshop. Na 

akci jsou vždy přítomni čtyři učitelé 
autoškol s auty a mladí řidiči s nimi 
vyrazí do provozu. Cílem jízd je upo‑
zornit je na možné chyby a  nedo‑
statky.
Odpolední část je v  režii polygonu 
a zaměřuje se na přípravu řidiče na 
krizové situace. Odpolední program 
začíná teoretickou přípravou kurzu 
bezpečné jizdy. Poté jsou účast‑
níci rozděleni do tří skupin, a  na 
speciálních pracovištích polygonu 
si vyzkouší řešení krizových situa‑
cí, např.  krizové brždění, vyhýbací 
manévr, nedotáčivý smyk, přetáči‑
vý smyk apod. Celý den je ukončen 
v pět hodin odpoledne.

Kdo se může přihlásit?
Start Driving je zaměřen pro mladé 
řidiče do 24  let. V  posledních letech 
jsme do projektu zapojili i jejich rodiče. 
Protože to jsou první lidé se zkuše‑
nostmi, kteří mladého řidiče ovlivňují. 
Rodičům chceme ukázat, jak se začí‑
najícím řidičem pracujeme, především 
proto, aby se nedozvídali mnohdy 
mýty a nepravdy. Mladé řidiče se sna‑
žíme, mimo jiné upozornit i  na to, že 
auto není jen zábava, že to může být 
zbraň, že může při nesprávném použí‑
vání přivodit zranění nebo smrt. U L17 

navíc rodiče mohou být mentory, což je 
dalším důvodem, proč jsme na ně cílili.
Další naší cílovou skupinou jsou uči‑
telé autoškol a  zkušební komisaři. 
Jedná se o  možnou formu vzdělávání 
učitelů autoškol, kteří si udělají „učite‑
lák“ a  teoreticky už nikdy nemusí ab‑
solvovat další vzdělávání nebo kurz. 
Auta prochází v poslední době obrov‑
ským vývojem, a je tedy více než vhod‑
né, aby se i učitelé autoškol vzdělávali 
v oblasti řízení a fungování moderních 
technologií a asistenčních systémů.

Jaký je zájem?
Zájem je obrovský. Letos je kurzů 
málo, jsou velmi finančně náročné, 

na každém dni se podílí minimálně 
11 osob, kteří mají účastníky na sta‑
rost, do toho je tam polygon a tak dále. 
Navíc letos projekt nemá takovou fi‑
nanční podporu, proto se na každém 
polygonu uskuteční pouze jednou.
V  uplynulých letech jsme často‑
krát měli více než jeden kurz týdně 
a i přes to jsme nebyli schopni zájem 
uspokojit. Rozhodně převyšuje naše 
kapacitní možnosti. Projekt se snaží‑
me výrazně medializovat prostřed‑
nictvím sociálních sítí, youtube ka‑
nálu, webových prezentací, ale i např 

formou reportáží ve zpravodajstvích 
hlavních televizních kanálů, což rov‑
něž zvyšuje zájem o kurzy.

Proč je samostatný Start Driving 
pro ženy a jsou i „smíšené“, nebo je 
pouze pro muže a pouze pro ženy?
Klasické Start Drivingy jsou pro obě 
pohlaví. Start Driving pro ženy je další 
produkt. S jedním z partnerů projektu, 
společností Gasnet, jsme se dohodli, 
že bychom kurzy zaměřili pro jejich 
zaměstnance a  cílili na ženy. Důvod 
je jednoduchý. Když děláme kurzy 
bezpečné jízdy, tak se do toho sna‑
žíme vtáhnout účastníky otázkami. 
Ženy se často drží zpátky a  nechtějí 
se mezi muži ptát na některé otázky, 
protože mají pocit, že by jim mohly 
připadat hloupé. Vznikla tedy i  tato 
varianta pro Gasnet a Škoda Auto.

Čemu má program napomáhat?
Cílem je přispět ke změně, aby si 
mladí řidiči uvědomili, že šlápnout 
na plyn umí každý, ale ovládat pak 
to auto ve vyšší rychlosti nebo šláp‑
nout na brzdu už není taková legra‑
ce. Navíc následky dopravních nehod 
u mladých jsou velmi vážné.

Kolik lidí už jím prošlo?
Celkem od začátku projektu to je 
více, než 10 tisíc účastníku.

Jaká je vaše role v tomto programu 
a jak dlouho se mu věnujete?
Jsem koordinátorem projektu a jsem 
v  něm od začátku. Byl jsem jedním 
z těch, kdo se podíleli na samotném 
vzniku. Myšlenka této formy vzdělá‑
vání mladých řidičů vznikla společ‑
ně na polygonu Driving camp Koo‑

perativa autodrom Sosnová spolu 
s  Alešem Horčičkou, kdy jsme Start 
Drivingu dali život.

Čemu se aktuálně věnujete mimo 
Start Driving?
V současné době se podílím na roz‑
voji polygonu Driving camp autodrom 
Sosnová, který zajišťuje mimo jiné 
výuku a  výcvik v  kurzech bezpečné 
jízdy, kurzech sportovní jízdy, škole 
smyku a dalších. Především se u nás 
vždy jedná o výcvik řidičů respektive 
nácvik řešení nestandardních situací, 
které mohou na silnici nastat. Při‑
pravujeme tak běžného řidiče na kri‑
zové situace a jejich možné následky.

V  Sosnové vzniká jedna novinka, 
o co jde?
Novinkou je u nás nově vybudované 
cvičiště pro potřeby autoškol, a  to 
jak pro automobily, tak i  motocykly. 
Součástí cvičiště je i  nová učebna, 
tedy jak teoretická příprava/ výuka, 
tak i  první praktické jízdy/ výcvik 
uchazečů o  řidičské oprávnění mo‑
hou probíhat na jednom místě.

Čemu (komu) bude sloužit?
Cvičiště může sloužit každému kdo 
bude mít zájem ho využít. Záměrem 
pro jeho vybudování byla především 
skutečnost absence podobných 
ploch v regionu.

Zuzana Zelenková

Jan Peškař 
Start Driving prošlo více 
než 10 tisíc lidí www.startdriving.cz



Využijte výhody programu Škoda Autoškolám a rozšiřte svůj vozový park. 

Moderní vozový park je nejen vizitkou autoškoly, ale také prostředkem pro poskytování kvalitního vzdělávání.
Program Škoda Autoškolám je určen pro české autoškoly a samostatné instruktory, aby umožnil nakoupit nové 
vozy za velmi výhodných podmínek. Protože učit se řídit ve voze, na který je spoleh, je základem pro získání 
správných návyků a sebejistoty za volantem i v provozu.

Učte své žáky  
řídit ve vozech Škoda

ilustrativní fotografie

Kontaktujte nás pro podrobné informace o všech výhodách, které poskytujeme autoškolám při nákupu nového vozu Škoda 
a pro individuální cenovou nabídku.

Váš autorizovaný prodejce vozů Škoda:

LAURETA AUTO
Nádražní 307
293 01  Mladá Boleslav
Tel.: 326 722 718
E-mail: prodej@laureta.cz
www.laureta.cz32

Předávání vozů 
autoškolám

Rozhovor s majitelem nových vozů
Rozhovor s panem 
doc. Matúšem Šuchou, PhD. 
v LAURETA AUTO, a. s. dne 11. 6. 2024

Jak jste se dozvěděl o akci pro auto‑
školy?
Na konferenci v Doksech.

Proč značka ŠKODA?
Jsem věrný značce.

Proč jste volil tento model a motori‑
zaci (Scala Selection 1,0 TSI/70 kW)?
Pro autoškolu si myslím dobrá volba.

Víme, že jste založil nově autoškolu.
Kde jí budete provozovat?
Pelhřimovsko.

Kolik budete mít výcvikových vozidel?
Zatím 1.

Kolik plánujete žáků za rok?
60.

Budete seznamovat žáky i s novými 
technologiemi ve vozech?
Určitě ano.

Na co se nejvíce těšíte v novém voze
Asistenční systémy.

I v letošním roce pokračuje spolupráce se společností Škoda Auto a Laureta auto v modernizaci vozového parku 
českých autoškol.

Aktuálně mohu čtenáře potěšit, že jednáme o  aktualizaci podmínek projektu ŠKODA AUTOŠKOLÁM pro období 
od roku 2025, které bude reflektovat nástup elektromobility a  nového portfolia vozů společnosti Škoda Auto.

Ing. Aleš Horčička
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Rozhovor se začínajícími učiteli autoškol

Marcel Nigrín
Rodina držela se mnou a  moc mi 
přála abych zkoušky zdárně zakončil.

Co budete učit a  proč jste se tak 
rozhodl?
Profesní průkaz na výuku v autoško‑
le mám pro skupinu A a B. Motocykly 
a osobní vozy.
Vstupoval jsem do neznámých vod, 
a tak po poradě s Alešem Horčičkou, 
v  jehož autoškole začala od ledna 
výuka a  příprava na zkoušky pod 
vedením pana Bednáře, jsem si tyto 
dvě skupiny vybral.

Proč se stáváte učitelem autoškoly, 
s čím do toho jdete?
Učitele autoškoly jsem si vybral, byla 
to vnitřní výzva  a  možnost předat 
zkušenosti z provozu.
Práci a  komunikaci s  lidmi mám rád 
i díky koníčku, kterým je balónové lé‑
tání, při němž také není nouze o zá‑
žitky a určitý druh adrenalinu.
A v poslední řadě mě můj nynější za‑
městnavatel tak trochu donutil hledat 
brigádu po zkrácení pracovního týdne.

Co jste dělal dříve a souvisí to spolu?
Stále mám svůj hlavní pracovní po‑
měr v  němž pracuji s  ekologickými 
zplynovacími kotly.

Byl pro vás náročný výcvik pro uči‑
tele autoškol, nebo jste podstat‑
nou část informací znal z dřívějška?
Vzhledem k  tomu, že jsem zjistil až 
v autoškole, co výcvik na učitele ob‑

náší, tak to bylo těžké. Navíc studo‑
vat při zaměstnání a rodině je oprav‑
du náročné.
Rodina naštěstí držela se mnou 
a moc mi přála abych zkoušky zdár‑
ně zakončil.

Můžete popsat co pro Vás bylo nej‑
těžší v přípravě?
Na přípravě? Asi nejtěžší byla pravi‑
dla silničního provozu. Takzvané
ÚZtko a testy dávat na 50 bodů.

Co říkáte na L17?
L17 Výborný nápad jak pro mladé ři‑
diče, tak jejich mentory. Většinou li‑
dičky z úzké rodiny, která může se‑
dmnáctiletému držiteli řidičského 
oprávnění předat zkušenosti v říze‑
ní. Po dovršení 18 let mohou být tito 
mladí řidiči již bezpečnější a  dobře 
vyježdění v  provozu na samostat‑
nou jízdu.

Patrik Suder
Celý život mám spojený s  automo‑
bily. Pracuji jako zkušební technik ve 
vývoji Škoda Auto a  jezdím brigád‑
ně s  kamiony i  autobusy, takže to 
všechno do sebe zapadá.

Byl pro vás náročný výcvik pro uči‑
tele autoškol, nebo jste podstat‑
nou část informací znal z dřívějška?
Jako každý aktivní řidič jsem něco 

znal. Nejtěžší pro mě v přípravě bylo 
mluvit před tabulí, tak, aby to mělo 
hlavu a patu. 
S tím nám všem v kurzu neúnavně 
pomáhal skvělý lektor pan Radek 
Bednář a mě i majitel autoškoly pan 
Aleš Horčička.

Můžete popsat, co pro vás bylo ob‑
tížné při závěrečných zkouškách?
Při závěrečných zkouškách pro mne 
bylo nejtěžší, korigování fiktivního 
žáka za jízdy, čehož jsem se para‑
doxně obával nejméně.

Co na svém povolání pokládáte za 
výhody a co za nevýhody?
Výhoda i nevýhoda pro mě je, že se 
jedná o práci s lidmi.

Je něco, co by z vašeho pohledu bylo 
dobré změnit na české “autoškolní” 
legislativě?
Podle mého názoru by bylo dobré 
změnit, což se už děje zvyšováním 
počtu otázek v testech, aby se budou‑
cí řidiči tyto otázky neučili nazpaměť, 
ale aby se učili se z knížky. Při biflování 
otázek nazpaměť může unikat jejich 
smysl a návaznosti.

Co říkáte na L17?
V mém okruhu je velký zájem o men‑
torství a myslím, že je pro bezpečnost 
na silnicích fajn. Spousta těchto lidí za‑
míří na kurzy pro mentory do autoškol, 
kde se dozví novinky a  při jízdě s  in‑
struktorem si opráší techniku správné 
jízdy, kterou se kdysi učili v autoškole.

V rámci našich rozhovorů jsme vedli dva se začínajícími instruktory autoškoly. Oba před nedávnem nastoupili do Au‑
toškoly Horčička a oba mají svůj osobitý pohled na začátky v tomto nelehkém oboru.                            Zuzana Zelenková

Barum. A brand of Continental.

4 instruktážní videa, která lehce naučí:

Jak zkontrolovat pneumatiky
Jak správně opravit poškozené pneumatiky

Jak vyměnit pneumatiku
Jak rozpoznat skrytá poškození

Jednoduše, prakticky a okamžitě použitelné ve výuce.
Využij moderní způsob výuky a pomoz svým studentům 

získat dovednosti potřebné pro bezpečné řízení!
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Firma Telmax zahájila prodej nové‑
ho modelu AT‑227 s  moderní grafi‑
kou a  přepracovanými a  doplněnými 
výukovými moduly.
Na podrobnosti jsme se opět zeptali 
pana Libora Pavla, vedoucího vývoje 
a prodeje autotrenažérů.

Pane Pavle, co nabízí nový model?
Nový trenažér AT‑227 je tak trochu 
„polo ‑nový“, protože využívá stávají‑
cí kokpit z  AT‑217, který se osvědčil 
a  velmi věrně simuluje kabinu vozu 
Škoda Fabia  III. generace. Hlavní 
a  nejnáročnější inovací je nový si‑
mulační software „Virtual“ s moderní 
grafikou a rozšířenou funkčností.
Hodně jsme se také věnovali zlepšení 
zobrazení simulace. Použili jsme vět‑
ší 27“ monitory, které umožňují lepší 
“vtáhnutí“ do děje. Přepracovali jsme 
uchycení monitorů. Díky většímu za‑
klopení displejů se žák nově naučí 
otáčet hlavu k  zrcátkům a  bočnímu 
výhledu z vozidla.

Bude trenažér připojen k Wi ‑Fi?
Připojení trenažéru k  síti Wi ‑Fi je 
jednou ze zásadních inovací. Bez 
této funkčnosti bychom nemohli za‑
čít s  prodejem tak brzo. Wi ‑Fi nám 
umožňuje automatické updatování 
softwaru, jakmile modifikujeme vý‑
ukový modul, nebo vytvoříme nový 
scénář. Můžeme tak rychle reagovat 

na současné i  budoucí požadavky 
trhu nebo legislativy.

Co nabízí nový software Virtual?
Virtual je postaven na zcela nové a mo‑
derní grafické platformě, která umož‑
ňuje vytvořit grafické prostředí srov‑
natelné s počítačovými hrami. Zásadní 
funkční vylepšení vůči Klasik je, že žák 
nyní perfektně vidí do křižovatky.
Při tvorbě výukových modulů vychá‑
zíme koncepčně z našeho léty prově‑
řeného know ‑how. Všechny stávající 
výukové scény byly pro Virtual pře‑
pracovány. Rozsahem a nabídkou vý‑
ukových modulů jsme nyní na úrovni 
srovnatelné s  Klasik. Vytvořili jsme 
nové výukové moduly, které výuko‑
vou nabídku rozšiřují.

Jaké nové výukové moduly můžeme 
očekávat?
Přidali jsme celou skupinu nových 
modulů, kterým říkáme Nácvik situací. 
Například modul Odbočování trénuje 
návyk správného odbočení v  křižo‑
vatce a  udržení se ve svém pruhu. 
Dále Křižovatky, kde žák řeší složi‑
tější dopravní situace. Nejdříve si žák 
může křižovatky projet s  výkladem 
elektronického instruktora a  pak již 

sám s provozem vozidel. Brzy vznik‑
nou i výukové moduly Kruhový objezd, 
Nájezd na dálnici a další.
Experimentujeme s umělou inteligen‑
cí a  přemýšlíme o  možnostech jejího 
využití pro účely výuky v autoškole.

Jaký je časový plán prodeje?
Časově jsme v souladu s naším plá‑

nem zahájit prodej nového modelu 
ke konci prázdnin. První zákazníci 
obdrželi nový trenažér koncem srp‑
na. Našim spolupracujícím partne‑
rům jsme trenažéry dodali již v před‑
stihu, aby simulátor mohli testovat 
a poskytnout nám zkušenosti z pro‑
vozu nezbytné pro zdokonalování 
výukových modulů.

Jak to vypadá s  cenou nového tre‑
nažéru?
Nadále nabízíme a  dodáváme AT‑
217, který jsme mírně zlevnili. Nový 
AT‑227 je sice vzhledem k  vysokým 
vývojovým nákladům o  30 tisíc Kč 
dražší, ale přesto je naše výrobní ka‑
pacita již do konce roku více méně vy‑
prodaná.
Chápeme, že pořízení trenažéru je fi‑
nančně náročné a že nikdo nechce ku‑
povat zajíce v pytli. V naší předváděcí 
učebně ve Vysokém Mýtě se za po‑
slední měsíc vystřídalo asi dvacet zá‑
jemců o koupi. Kvalitativní rozdíl mezi 
grafikou a funkčností Klasik a Virtual 
je na první pohled tak markantní, že 
všichni potenciální zákazníci jedno‑
značně preferují nový trenažér.

Slyšeli jsme o  Vaší oficiální spolu‑
práci s AAČR
Ano, obě strany dospěly k závěru, že 
bude výhodné formalizovat vzájemný 
vztah uzavřením smlouvy o  spolu‑
práci. Je logické, že největší asociace 
autoškol v  ČR a  prakticky jediný vý‑
robce této speciální techniky v ČR na‑
šli společnou řeč. Z uzavřené smlouvy 
mimo jiné vyplývá, že Telmax poskyt‑
ne členům AAČR na nákup trenažeru 
bonus ve výši 5.000 Kč.

Na závěr si dovolím citovat z děkov‑
ného e ‑mailu, který nám zaslala paní 
ředitelka SŠ Bohumín, která obdržela 
nový AT‑227 mezi prvními: „Všichni 
jsme trenažérem nadšeni, skvělá a nad-
časová učební pomůcka. Teším se na 
další příkladnou spolupráci“. Takové 
hodnocení nám vhání sílu a optimis‑
mus do žil.

Telmax
zahájil prodej nového 
autotrenažéru
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Mladí řidiči i virtuální realita
Přibližně v  polovině května se 
v  Helsinkách (hlavní město Finska) 
konalo setkání delegátů Evropské 
asociace autoškol (EFA), které or‑
ganizovala finská asociace auto‑
škol Suomen Autokoululiitto. Přijeli 
sem zahraniční hosté, kteří měli 
možnost představit inovace v  ob‑
lasti bezpečnosti silničního provozu 
a podpořit tím kvalitní školení.
Hovořilo se například o  vyhlídkách 
na budoucí vzdělávání řidičů, či 
o problémech spojených se stavem 
výcviku v  oblasti řidičských prů‑
kazů po reformě finského zákona 
o  řidičských průkazech. Účastníky 
konference pak velmi zaujalo vy‑
stoupení Marie Meinerové z  ETSC 

o  mladých účastnících silničního 
provozu a směrnici o řidičských prů‑
kazech.
Dalším highlightem této akce bylo 
vystoupení Gunnara Meinharda 
a  Alexe Meinharda, kteří umožnili 
divákům vyzkoušet si některé mož‑
nosti využití virtuální reality v  teo‑
retické výuce v autoškolách. Jednalo 
se tedy o  téma, které je velmi ak‑
tuální také v  České republice. Další 
podobná akce se uskuteční asi v po‑
lovině října v italském Miláně.

Učme se přežít – Česká republika
Další významnou mezinárodní akcí 
bylo Učme se přežít (Let’s Learn To 
Survive), do České republiky kvůli 
ní přijeli instruktoři z  Portugalska, 
Litvy, Holandska, Slovenska, Řecka 
a Itálie. Zvláště si pak chválili výcvik 

motocyklové policie, která předved‑
la skvělé choreografie.
Soustředění se konalo pod zášti‑
tou člena asociace EFA Jiřího No‑
votného. Ten se svým týmem pro 
bezpečnost silničního provozu pro‑
mluvil o novinkách v oblasti výcviku 
instruktorů jízdy na motocyklu.
Další motocyklový kurz pro instruk‑
tory autoškol v  České republice se 
uskuteční příští rok na jaře, a  to 
pravděpodobně během setkání 
delegátů EFA. Při této příležitosti 
si budou moci účastníci předvést 
a  rozšířit své znalosti a dovednosti 
v  oblasti jízdy na dvou a  čtyř kolo‑
vých vozidlech, na závodní dráze 
Autodromu Vysoké Mýto.

V  květnu si zástupce EFA pozval 
prestižní časopis The Economist na 
akci European Business Summit, 
kterou sám také pořádal v  řeckých 
Athénách. Summit se týkal ochra‑
ny životního prostředí a role malých 
a  středních podniků v  této proble‑
matice. EFA se zúčastnila panelu 
„Proměna krize v příležitost: změna 
klimatu a zelený růst“.

První pomoc může být na silnici klíčová
Také v  červnu byla Evropská asociace 
autoškol velmi aktivní. Konal se například 
úplně první výcvikový kurz první pomoci 
pro instruktory autoškol. Organizovala jej 
Italská resuscitační rada (IRC) v Miláně.
Účastníci kurzu odcházeli s  certifiká‑
tem o  absolvování. V  další fázi by po 
školení měli získat ještě jeden certifikát 
certifikát díky němuž budou moci školit 
své studenty i další kolegy z autoškoly.
Zajímavé změny by se mohly dít v Por‑
tugalsku. K získání tamního řidičského 
průkazu stačí minimální povinný vý‑
cvik v  autoškole. Panuje tam snaha 
o  co největší edukaci instruktorů au‑
toškol tak, aby produkovali lepší řidiče.
Portugalsko věří, že je to nezbyt‑
né, aby se vylepšila situace na silni‑

cích. Portugalská vláda také nedávno 
schválila nový model školení instruk‑
torů, který představí na květnovém 
setkání v Helsinkách.

Portugalsko ‑řecký seminář
Dále se portugalští zástupci zúčastnili 
setkání v České republice jež se zamě‑
řovalo na instruktory jízdy na motocyklu.
Portugalsko se navíc setkalo s Řeckem 
na online semináři, který byl věnovaný 
tématu inovativního školení instrukto‑
rů autoškol.

Evropská rada pro bezpečnost dopravy 
(ETSC) zveřejnila 18. vydání výroční zprá‑
vy PIN, prezentované na akci ETSC Road 
Safety Performance Index 2024, která se 
konala 19. června 2024 v Bruselu. Uvá‑
dí, že v  roce 2023 na silnicích v  EU ze‑
mřelo 20 418 lidí, což představuje pokles 

o pouhé 1 procento ve srovnání s rokem 
2022, což zdaleka nedosahuje 6,1% roč‑
ního snížení potřebného k  dosažení cíle 
EU ‑ 50 procent snížení do roku 2030.

Proč se umírá na silnicích
Evropská komise zveřejnila na Evrop‑
ské observatoři bezpečnosti silničního 
provozu tematickou zprávu s  názvem 
„Hlavní faktory způsobující smrtelné 
nehody“. Mezi ně patří: překračování 
rychlosti, řízení pod vlivem alkoholu, 
rozptylování, psychoaktivní látky a ne‑
použití ochranných prvků.

Zpráva o  globálním stavu bezpečnosti 
silničního provozu 2023 ukazuje, že po‑
čet úmrtí na silnicích za rok mírně klesl 
a to na 1,19 milionu. Zranění v silničním 
provozu zůstávají hlavním zabijákem 
dětí a mladých lidí ve věku 5 až 29 let.

Europäische Fahrlehrer-Assoziation e.V.
Fédération Européenne Des Auto-Écoles
European Driving Schools Association
Driver Training For Life

Květen

Červen

V červenci se v Portugalsku uskuteč‑
nilo setkání moto instruktorů s  ná‑
zvem: „Má smysl řídit motorku bez 
školení?“. Mělo několik hlavních cílů: 
Zdůraznit, že platný systém vlastní‑
ho hlášení přispívá k  nárůstu počtu 
nehod motocyklistů, a  že by proto 
měl být přezkoumán.

Další témata setkání:
•  Hájit význam povinného výcviku 
v  autoškolách pro snížení nehodo‑
vosti motocyklů.

•  Ukázat, že autoškoly vynaložily 
velké investice do výměny výukových 
motocyklů a mají instruktory speciali‑
zované na výcvik motocyklistů.

•  Ukázat, že nemá smysl, aby se 
kandidáti dále učili sami na veřejných 
komunikacích a ohrožovali své životy 
i své okolí.

•  Předkládat návrhy na nová téma‑
ta, která je třeba probrat v  tréninku 
motocyklistů.

Součástí akce byla také praktická 
část. Účastníci si během ní mohli vy‑
zkoušet sestavu cvičení s motocykly, 
která by mohla přispět ke zlepšení 
úrovně přípravy nových motorkářů.

Registrace na Excellence in Road 
Safety Awards
EFA v  červnu oznámila, že otevřela 
registraci k  účasti na každoročních 
cenách Excellence in Road Safety 
Awards. Ceremoniál se uskuteční ve 
čtvrtek 14. listopadu 2024 od 14:00 
do 17:00  hodin v  Bruselu a  onli‑
ne. Poskytne příležitost k  podpoře 
a  oslavě předních iniciativ v  oblasti 
bezpečnosti silničního provozu z celé 
Evropy.

Špatné používání pedálů
Nové předpisy OSN se zaměřují na 
nesprávné používání pedálů a zavá‑
dějí novou generaci brzdových sys‑
témů pro elektrická vozidla

Nové nařízení OSN má výrazně zlep‑
šit bezpečnost silničního provozu, 
zatímco regulační ustanovení pro 
nové brzdové systémy v elektrických 

vozidlech jsou zase pro vylepšení 
energetické účinnosti.

“Třicítka” v rakouských městech
Rakouská vláda představila novelu 
pravidel silničního provozu, která má 
obcím a  městům usnadnit zavádě‑
ní rychlostních limitů 30 kilometrů 
v hodině. Novely také umožňují ob‑
cím a  městům provádět dopravní 
kontroly, ale pouze v případě, že pří‑
slušná spolková země toto právo vý‑
slovně přenese na obec nebo město.

Červenec

Jak může kamera detekovat pou‑
žívání mobilního telefonu při říze‑
ní? Známe odpověď. Ať už se jedná 
o  někoho, kdo používá mobilní te‑
lefon v  autě za jízdy, nebo jeho vo‑
zidlo vydává nadměrný hluk, nové 

kamery využívající umělou inteligenci 
umožňují úřadům zlepšit bezpečnost 
a  snížit škody. Mimochodem, umělá 
inteligence dokáže také ovládat se‑
mafory, signály a křižovatky, alespoň 
to uvádí nová studie.
Například Holandsko disponuje ka‑
merami, které umí poznat, zda ři‑

dič při jízdě používá mobilní telefon 
a chodí za to tučné pokuty.

Modrý asfalt v Kataru
Úřad pro veřejné práce (Ashghal) za‑
hájil pilotní projekt, v němž potahuje 
silnice modrou barvou. To má snižo‑
vat teplotu asfaltu o 15 až 20 stupňů 
Celsia. Na rozdíl černého asfaltu, kte‑
rý absorbuje značné teplo ze sluneč‑
ního záření, což silnice rozpaluje více.

Konference
Prestižní konference a výstava „Road 
Safety & Sustainability Conferen‑
ce: Innoving for Tomorrow“ se bude 
konat od 2. do 4.  listopadu 2024 ve 
městě Rijád (Saudská Arábie). Za‑
měřena bude na bezpečnost silnič‑
ního prostoru, i na umělou inteligenci 
v dopravě.

Srpen

Pojďme se podívat co se za poslední čtyři měsíce událo v Evropské asoci‑
aci autoškol (EFA). Informace najdete roztříděny po jednotlivých měsících, 
tady za květen, červen, červenec a srpen.

zdroj: EFA 

zdroj: EFA 



Zástupci AAČR se účastní pravidelného setkání Evropské federace autoškol v Milánu. Na níže přiložených dokumentech 
Vám nabízíme ukázku programu tohoto jednání.

October 25th,2024 h. 09.15 - 13.00  
Confcommercio – C.so Porta Venezia 47, Milan
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Slávka Nejedlá

Dlouho jste neřídila a auto vnímáte jako neovladatelnou věc, která má tendenci dělat 
si, co chce? Věřte, že i vy se s ním dokážete spřátelit, naučit se ho krok za krokem 
bezpečně ovládat, porozumět jeho projevům a zvukům a zautomatizovat si základní 
postupy. 
Tento originální průvodce může být na vaší řidičské cestě dobrým a chápajícím po-
mocníkem. Je určen všem řidičkám, nejen začátečnicím a věčným začátečnicím, ale 
i těm pokročilejším. A také velké skupině žen, které chtějí znovu začít jezdit po mnoha 
letech od získání řidičského průkazu.
Slova autorky: „Průvodce jsem psala přátelskou, srozumitelnou a zábavnou formou 
pro všechny ženy, které hledají podporu a chtějí řídit dobře, bezpečně a rády. Najdete 
zde nejen můj řidičský příběh, ale i příběhy dalších žen, které se ještě nedávno bály 
sednout za volant.“

14×20 cm, 176 stran 
ISBN 978-80-247-1177-5

Průvodce řidičky
aneb Jezdím dobře, jezdím ráda!

MILANO (IT) 
25. 10. 2024

Europäische Fahrlehrer-Assoziation e.V.
Fédération Européenne Des Auto-Écoles
European Driving Schools Association
Driver Training For Life
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European Transport 
Safety council
Krátké zprávy z  Evropské rady pro 
bezpečnost dopravy

Sníží Anglie limit pro množství al‑
koholu v krvi?
Ve Spojeném království se otevřela 
jedna důležitá otázka, a  to sníže‑
ní limitu alkoholu v  krvi pro řidiče. 
V současné době panuje právě v An‑
glii (a v Irsku) v tomto ohledu největší 
benevolence.
Povolená koncentrace alkoholu 
v  krvi je tam 0,8 promile. Britská 
zdravotnická asociace požaduje 
snížení tohoto limitu na 0,5 promile 

a pro začínající a profesionální řidiče 
na 0,2 promile. Doporučení Britské 
zdravotnické organizace jsou v sou‑
ladu s limity doporučenými EU.
Další zemí, která by ráda limit snížila 
je Španělsko. Tam sice řidiči mohou 
jezdit s  mnohem nižším obsahu al‑
koholu v  krvi a  to s  0,3 promile, do 
budoucna by to však mělo být maxi‑
málně 0,2 promile.
V  Německu nedávný průzkum pro‑
vedený pro Evropskou radu pro bez‑
pečnost dopravy (zkráceně ETSC) 
zjistil, že 80 % respondentů podpo‑
ruje úplný zákaz řízení pod vlivem 
alkoholu.

Belgie: Díky snížení rychlostního li‑
mitu ubylo mrtvých
Počet úmrtí a vážných zranění na sil‑
nicích klesl o 22,7 % na venkovských 
silnicích v  nelogických Flandrech 
poté, co v  lednu 2017 snížili rych‑
lostní limity z 90 km/h na 70 km/h.
Nutno podotknout, že tamní řidiči 
se zaváděním nového limitu nemě‑
li větší problémy, neboť na mnoha 
úsecích silnic již platil.
Další, kdo zaznamenal pokles počtu 
úmrtí na venkovských silnicích je 
Francie. Ta v roce 2018 snížila rych‑
lost z 90 km/h na 80 km/h.

Ovšem tam změna neprobíhala 
zrovna hladce. Bezprostředně po ní 
následovaly protesty doprovázené 
rozbíjením bezpečnostních kamer. 
Francouzská vláda poté, po splně‑
ních určitých podmínek, na některé 
úseky vracela „devadesátku“.

Finsko podstatně snížili počty mrt‑
vých na silnicích
Finsko je držitelem ceny Evrop‑
ské rady pro bezpečnost dopravy 
za rok 2024 a to za mimořádný po‑
krok v  bezpečnosti silničního provo‑
zu „Road Safety Performance Index 
(PIN)“. Během deseti let (do roku 

2023) Finsko snížilo počet úmrtí na 
silnicích o  29  %, zatímco průměrný 
pokles v celé Evropské unii byl 16 %.

Pokrok EU ve snižování počtu úmrtí 
na silnicích v roce 2023 stagnoval
Oznámení se shoduje s novou analý‑
zou, kterou zveřejnilo ETSC, ukazuje, 
že loni na silnicích EU zemřelo 20 418 
lidí. To představuje pokles pouze o 1 % 
ve srovnání s rokem 2022, což zdaleka 
nedosahuje 6,1 % ročního snížení po‑
třebného k dosažení cíle EU, kterým je 
50% snížení do roku 2030.

„Třicítka“ ve městě neškodí plynu‑
losti dopravy
Tvrzení, že omezení rychlosti na 
30 km/h vede k  větším dopravním 
zácpám a  s  tím spojeným finanč‑
ním ztrátám, je podle nového článku 
George Yannise a  Evy Michelaraki 
z Národní technické univerzity v Até‑
nách mýtus nepodložený důkazy.
Podle studie zkoumání dopravních 
vzorů ve Švýcarsku odhalilo, že limi‑
ty 30 km/h umožnily silničnímu sys‑
tému efektivněji pojmout auta, což 
zkracuje celkovou dobu cestování.
Prosazení obecného celoměstské‑
ho omezení rychlosti na 30 km/h 
je podle autorů studie levnější 
než jeho postupné zavádění. A  to, 
přestože existují zvýšené počáteční 
náklady, jako je úprava dopravních 
signálů a  podobně. Další, kdo pro 
svá města chce snížení rychlosti na 
30 km/h, je Francie. V některých ob‑
lastech už „třicítka“ platí dnes. První 
kdo toto omezení zavedl bylo Špa‑
nělsko nebo Wales.

Výhody snížení rychlosti:
• Větší bezpečnost pro všechny
• Lepší dostupnost
•  Příjemnější život díky snížení hluku 

a emisí.

Nová Škoda Scala

Ilustrativní fotografi e

Ve Š koda Auto myslí me nejen na zkušené ř idič e, ale i na ty, kteří za volant usednou poprvé. Dopřejte jim strávit 
jejich první kilometry v moderním a spolehlivém modelu Škoda Scala. V rámci programu Škoda Autoškolám je 
nyní v nabídce s atraktivním cenovým zvýhodněním. Pro více informací navštivte web skoda-auto.cz a v případě 
individuálních požadavků neváhejte kontaktovat některého z našich dealerů.

Jedinečná nabídka bez kompromisů

Kombinovaná  spotř eba a emise CO2 vozu Š koda Scala: 5,1–5,9 l/100 km, 115–133 g/km

Již od

459 900 Kč
Benefi t programu 
Škoda Autoškolám

Autoško ám

zdroj: https://etsc.eu/
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V  létě 2024 byla představena další 
sada testových otázek pro žadate‑
le o  řidičské oprávnění. Tentokráte 
jsme se zaměřili na tzv. „mutace“ 

stávajících otázek (prioritně jejich 
obrazové části) do dalších možnos‑
tí, tak abychom zjistili u  žadatelů 
o  ŘP skutečnou znalost problema‑

tiky a  ne jen faktické memorová‑
ní správných odpovědí spojených 
s obrazovou podporou.

Ing. Aleš Horčička

Nové otázky 
pro autoškoly

Otázka č. 3
Jak se zachová řidič červe-
ného vozidla ve vyobraze-
né dopravní situaci?

Musí dát přednost všem vozidlům jedoucím po pozemní komunikaci, na 
kterou vjíždí.

Dává přednost pouze vozidlům přijíždějícím po hlavní pozemní komunikaci.

A

B

Otázka č. 2
Řidič vozidla z výhledu 
ve vyobrazené křižovatce 
s přerušovaně svítícím žlu-
tým světlem hodlá pokračo-
vat v jízdě vlevo. Přitom:

Musí dát přednost protijedoucímu vozidlu.C

Nemusí dát přednost protijedoucímu vozidlu, neboť pokračuje po hlavní 
pozemní komunikaci a nejedná se o křižovatku řízenou světelnými signály.

Nemusí dát přednost protijedoucímu vozidlu, protože odbočuje vlevo.

A

B

Všechny nové testové 
otázky včetně dynamických 
testových otázek si můžete 

prohlédnout na
www.noveotazky.cz

Správné odpovědi testových otázek:

1C 2A 3A 4B 5C

1 3

4 5

2

2
3
1 3

Otázka č. 1
Smí ve vyobrazené 
dopravní situaci řidič 
motocyklu s postranním 
vozíkem přejíždět podél-
nou čáru souvislou při 
předjíždění cyklisty?

Ano, ale pouze v obci.

Ne, řidič nesmí předjíždět, jelikož vodorovnou dopravní značku podélnou 
čáru souvislou je zakázáno přejíždět nebo ji nákladem přesahovat.

A

B

Ano.C Má přednost v jízdě.C

2 3

4 45 5

1



4746

Zážitkové 
jízdy
Zprvu nervozita, potom úsměvy 
plné radosti. To jsou zážitkové jízdy

Srpnová sobota, příjemné chladněj‑
ší počasí a na letišti v Katusicích za‑
čínají zážitkové jízdy. To jsou takové, 
při nichž si zájemci mohou vyzkou‑
šet jak se řídí autobus nebo třeba 
nákladní automobil.

Je půl deváté ráno a na katusické le‑
tiště přijíždí Jan Podpěra s manžel‑
kou. Pán si tady má dneska vybrat 
dárek, který mu věnovala právě jeho 
žena. Na hodinu a půl se stane řidi‑
čem autobusu, což ho láká už dlou‑
hou dobu.

Viditelně nervózního muže se ujímá 
řidič velký vozů a  instruktor auto‑

školy Horčička, která zážitkové jízdy 
nabízí, Jan Kodrla. Postupně mu vy‑
světluje co se kde v autobuse nachází 
a  jak to funguje. Obejdou automobil 
kolem dokola a vše si ukáží názorně. 
Poté může pan Podpěra zasednou 
za volant třináctimetrového auto‑
busu a  následuje další vysvětlování 
aby bylo jasné která páčka je k čemu 
a jak se “ta velká věc” vlastně řídí.

Popředu i pozpátku
První nastartování je nesmělé, ale 
za chvíli se už autobus pohne smě‑
rem kupředu. Pan Podpěra se vy‑
dává na svou úplně první jízdu, po 
prvotních nesmělých chvílích se mu 
ale už rozlévá úsměv na tváři. Pře‑
jel ranvej tam a zpátky a  ještě jed‑
nou. Instruktor přitom řidiče navádí 
a všechno trpělivě vysvětluje.

Součástí zážitkové jízdy je také sla‑
lom, který se podařilo projet nejen 
klasicky popředu, ale také couvá‑
ním. Pan Podpěra odchází nadšený.

Ovšem pozor, na katusickém letiš‑
ti už je další automobil. Přijel druhý 
zájemce, Vladimír Müller, který si 
řízení autobusu přál vyzkoušet už 
dávno. O tom, že je to jeho sen vě‑
děl kolega v práci, který mu zážitko‑
vou jízdu věnoval spolu s dalším ko‑
legou. Pan Müller přijel s manželkou 
a dětmi.

Další řidiči autobusu?
Všichni s  tatínkem poslouchali ne‑
zbytnou teorii, pak naskočili do au‑
tobusu a  doprovodili jej i  při jízdě. 
V  tomto případě nebylo startování 
ani rozjezd nesmělé. Pan Vladimír 
“za to vzal “ a hned cítil sílu obřího 
vozu, který má jednu tunu na metr.

Jeho jízda byla o poznání rychlejší, ale 
během chviličky pochopil, že ačkoli je 
velmi dobrý řidič, tak musí poslouchat 
instruktora. Během hodinové jízdy si 
osvojil základy toho jak autobus do‑
stat do pohybu a udržet na silnici, i on 
odcházel s úsměvem na tváři.

Do budoucna oba pánové uvažují 
o tom, že by své řidičské schopnosti 
o  autobus rozšířili a  proto doporu‑
čujeme kolegům z autoškol realizo‑
vat obdobné zážitkové jízdy i v jejich 
lokacích. 

Zuzana Zelenková

Otázka č. 5
Jak se zachovám jako řidič 
motocyklu z výhledu, po-
kud jedu při pravém okraji 
vozovky:

Znamení o změně směru jízdy budu dávat pouze v případě, že přejedu přes 
přerušovanou čáru do protisměru nebo za mnou pojede jiné vozidlo.

Pokračuji bez změny v jízdě, mezi zaparkované vozidlo a přerušovanou 
čáru se vejdu, nemusím tedy dávat znamení o změně směru jízdy.

A

B

Otázka č. 4

Řidič motocyklu na nejbližší 
křižovatce:

Nesmí odbočit vpravo.C

Může odbočit vpravo, přičemž mu cyklista jedoucí ve vyhrazeném jízdním 
pruhu musí dát přednost v jízdě.

Může odbočit vpravo, přitom nesmí ohrozit ani omezit cyklistu jedoucího 
ve vyhrazeném jízdním pruhu.

A

B

Dám znamení o změně směru jízdy a s bezpečným odstupem objíždím 
zaparkovaná vozidla.C

2 3

4

1

5

1 32

54
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Dobrý den, dostali jsme se s  ko‑
legou do sporu ohledně evidence 
doplňovacího výcviku a  žadatelem 
dokupovaných jízd nad rámec mi‑
nimálního počtu vyučovacích hodin.
Zajímá mne, jak správně evidovat 
jízdy výcviku, které si žadatel doplá‑
cí po odježdění zákonných 28 hodin 
pro sk. B, před prvním přihlášením 
ke zkoušce.
1) Podle § 30 zák. č. 247/2000 Sb. 
vycházím z  toho, že dokud neu‑
končím výuku a  výcvik (tedy nepo‑
žádám úřad o  zkoušku), můžu po 
dohodě se žadatelem odjezdit libo‑
volný počet hodin, které v třídní kni‑
ze i  „vozáku“ eviduji v posloupnosti 
29, 30… Horní hranice počtu hodin 
není nikde uvedena.
2) Kolega je však názoru, že jaká‑
koliv další hodina nad zákonných 
minimálních 28 je doplňovací. Podle 
něj musím tedy po 28.hodině ukon‑
čit výcvik, požádat úřad o  zkoušky, 
hned poté ale poslat novou hlášen‑
ku o zahájení doplňovacího výcviku. 
Ten poté ve „vozáku“ eviduji zkrat‑
kou DV‑1, DV‑2, atd…
Dle mého názoru je správný po‑
stup dle bodu 1), už podle popisu 
doplňovacího výcviku v  § 19 zák. č. 
247/2000 Sb., písm. a) Doplňovací 
výcvik je až po předchozí neúspěšné 
zkoušce.
Kromě jiného tento postup zname‑
ná menší administrativní zátěž pro 
autoškolu i pro úřad.
Děkuji za odpověď!

Dobrý den, prosím o  Vaše stano‑
visko k  případu. Jsem provozovatel 
autoškoly se sídlem v  Ostravě, tj. 
v  působnosti ORP Ostrava, chtěl 
jsem změnit cvičiště uvedené v re‑

gistraci autoškoly, ze současného, 
které je umístěné v  ORP Ostrava 
na nově pronajaté cvičiště, které se 
nachází v obci, která spadá pod ORP 
Orlová. Když jsem na Magistrátu 
města Ostravy řešil že bych chtěl 
nové cvičiště zapsat do registrace 
tak mi bylo sděleno, že to nepůjde, 
neboť cvičiště se musí nacházet ve 
stejné ORP jako provozovna, leda 
že by se v  Ostravě žádné cvičiš‑
tě nenacházelo. Chci se zeptat na 
základě jakého právního předpisu, 
titulu se úřad může domáhat výše 
uvedeného. Děkuji za vyjádření.

Rád bych upozornil na pochybné 
praktiky při výcviku skupiny A1, A2 
a  A, respektive na zkracování vý‑
ukových hodin praktických jízd na 
cca 2/3 proti předepsanému počtu.
Dále bych chtěl upozornit na pode‑
zření podvodných praktik této auto‑
školy spolu s úředníky úřadu s roz‑
šířenou působností(...)  u  zkoušek 
z praktické jízdy.
Autoškolu jsem začal navštěvovat 
v  červenci. Nedostalo se mi žádné 
teoretické průpravy techniky jízdy. 
Při jízdách samotných mne učitel(...)  
jen hrubým způsobem ponižoval 
a v polovině kurzu došlo mezi námi 
ke konfliktu, kdy mi chtěl učitel vy‑
stavit převodní lístek a  vrátit 1/3 
ceny kurzu. To jsem si nenechal líbit, 
a proto mi nakonec po hádce vrátili 
školné celé včetně přihlášky a zdra‑
votní prohlídky. Pravděpodobně 
tedy popře, že jsem kdy jejich auto‑
školu navštěvoval.
Učitel(...)  zjevně nezvládá výuku, 
dostává žáky do složitých doprav‑
ních situací, které sám i hodnotí jako 
životu nebezpečné. A zjevně si plete 

žáky, protože mne obviňoval za do‑
pravní přestupky a  chyby, které se 
mu evidentně staly při jízdě s jiným 
žákem. Tento přestupek, či chybu 
ale nebyl schopen následně ani po‑
jmenovat, natož popsat. Velmi pro‑
blematické je jeho cílené porušování 
zásad defenzivní jízdy a včetně na‑
pomínání žáků za to.
Začal jsem jinde, takže mám nyní 
srovnání.

Dobrý den. Absolvoval jsem zkouš‑
ky skupiny B testy na 50, jízdy bez 
problémů. Potvrzení mám, jsem ci‑
zinec (Slovák). Řp. mi nevydají pro‑
tože nemám potvrzení o  obvyklém 
pobytu v Čr. Co mám dělat? Po půl 
roce mi potvrzení propadá. Musím 
znovu absolvovat celý ten kolotoč? 
(Učebna, jízdy).

Zajímavosti 
z www.autoskolsky -ombudsman.cz

0:50 / 2:50 HD

#loremipsum #loremipsum

KONFERENCE BUDOUCNOST 
VZDĚLÁVÁNÍ ŘIDIČŮ 2023

52 odběratelů
Asociace Autoškol ČR SUBSCRIBE

Opět vám přinášíme výběr příspěvků z poradny Autoškolského ombudsmana. 
Je zajímavé, že i toto se v našem oboru stále odehrává.

Autoškolský 
ombusman, to je:
Pomoc žákům autoškol

informujeme žáky o jejich 
právech souvisejících s výcvikem 
v autoškole a řeší jejich stížnosti.

Mediace při řešení sporů
Vypracovává odborné právní 
posudky a přispívá k řešení 

sporů v autoškolství.

Pomoc autoškolám
Pomáhá autoškolám v uplatnění 

jejich práv vůči orgánům 
státní správy.

Legislativní podněty a vize
Shromažďujeme konkrétní 

podněty od autoškol 
na vylepšení legislativy.

Youtube AAČR

0:50 / 2:50 HD

#loremipsum #loremipsum

DELEGACE AUTOŠKOL 
ZE SENEGALU

52 odběratelů
Asociace Autoškol ČR SUBSCRIBE

Asociace autoškol ČR pořizuje ze svých akcí již několik let i zajímavé obrazové materiály. Podívejte se na našem 
YOUTUBE kanálu na vše zajímavé z posledního období.

Tyto videa a další najdete na www.youtube.com/@asociaceautoskolcr

Delegace autoškol ze Senegalu

Asociace autoškol ve spolupráci s ministerstvem 
dopravy koncem června tohoto roku hostila vzác‑
nou návštěvu, na polygon v Hradci Králové přijala 
pozvání delegace z Afriky. 

Zástupci senegalských autoškol, firem zabýva‑
jících se autoškolstvím a  dalších subjektů z  do‑
pravy, se v příjemné a uvolněné atmosféře z úst 
hostitele a  ředitele OAŘ Stanislava Dvořáka do‑
zvěděli o  aktuálních i  plánovaných projektech 
ministerstva, prohlédli si areál polygonu a  vy‑
zkoušeli si mimo jiné i aktuálně ostře sledovaný 
virtuální trenažér MOVITREN.

Konference Budoucnost vzdělávání řidičů 2023

V  říjnu loňského roku proběhla velmi úspěšná 
a  podařená konference Budoucnost vzdělává‑
ní řidičů. Stovky provozovatelů autoškol, učite‑
lů, zkušebních komisařů a  dalších si v  kulisách 
pražského O2 universa užilo odbornou konfe‑
renci, která neměla v posledních dvou dekádách 
v Čechách obdoby. Hlavními tématy byly čerstvá 
novela zákonů a bezpečnost, o kterých na podiu 
přednášeli a informovali tuzemští i zahraniční ex‑
perti a významné osobnosti oboru v čele s minis‑
trem Martinem Kupkou.

Po úspěchu této akce bylo zřejmé, že podobný 
koncept v  Čechách chybí a  aktuálně se plánuje 
a připravuje na druhé čtvrtletí následujícího roku 
konference s pořadovým číslem 2. Připomeňte si 
s námi tu z roku 2023 v našem videu.



NABÍDKA

VÝUKOVÉ PUBLIKACE 
PRO AUTOŠKOLY OD AAČR

Tyto publikace a mnohem více můžete zakoupit na novém e -shopu AAČR

eshop.asociaceautoskol.cz

Představujeme vám trojici výukových publikací, které jsme pro vás vytvořili a vydali ve 
spolupráci s nakladatelstvím Grada.
Aktualizované učebnice pro rok 2024 doplněné o nový obsah včetně informací 
o legislativních novinkách a žhavý hit Manuál pro Mentory L17.

CDE

A

B

Manuál pro Mentory L17
Vše o L17 přehledně a na jednom místě.

Ten nejlepší způsob, jak názorně představit a vysvětlit celý 
proces autoškoly L17 včetně samotné funkce Mentora.

Ideální jako prezentace systému klientům autoškol, 
pomůcka při školení Mentorů nebo dárek pro absolventy 
kurzů v rámci L17.

249 Kč

239 Kč

159 Kč

99 Kč

Minimum pro žáky autoškol 
skupiny B
Aktualizovaný přehledný atlas základních znalostí 
pro žadatele o řidičské oprávnění skupiny B, určený 
pro výuku v teoretických i praktických lekcích vedených 
učitelem autoškoly.

Součástí aktualizace jsou všechny podstatné novinky a změny 
v legislativě platné od ledna 2024.

45 zkušebních otázek 
z praktické údržby pro žáky autoškol 
skupin CDE
Vypracované otázky pro úspěšné zvládnutí závěrečné zkoušky 
z praktické údržby nákladních vozidel, přípojných vozidel 
a autobusů pohledem zkušených učitelů z Asociace autoškol.

Aktualizovaná verze pro rok 2024 s přidaným obsahem.

Motoškola 
Minimum pro žáky autoškol 
skupiny AM, A1, A2, A
Vše podstatné hlavně pro začínající motorkáře realizující svůj 
první kurz pro získání řidičského oprávnění na motocykl.

L17
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Valná hromada Asociace autoškol ČR 
dne 28.  1.  2021 rozhodla o  novém 
složení Výkonné rady pro období 
2021‑2026. Výkonná rada se nově 
skládá z celkem 11 členů. Všichni čle‑

nové Výkonné rady Asociace autoškol 
jsou majitelé a učitelé ve svých auto‑
školách a  mají velký zájem na roz‑ 
voji celého českého vzdělávání řidičů.
Vážení členové Asociace autoškol, 

níže si můžete prohlédnout organi‑
zační strukturu Výkoné rady Asocia‑
ce autoškol i s kontakty na jednotlivé 
členy včetně jejich kompetencí a úko‑
lů. Každý člen Výkonné rady Asociace 
autoškol je zodpovědný za přidělené 
činnosti a dále se účastní všech jed‑
nání Výkonné rady AAČR.

Ing. Aleš Horčička

Ing. Aleš Horčička
předseda AAČR

Ing. Martin Aujezdský

Miloš Šlajchrt

Radek Šetka

Ing. Jan Černý

Michal Kubeš

Mgr. Vítězslav Fila Bc. Václav Volf

Ing. Jiří Novotný
místopředseda AAČR 

pro vzdělávání

JUDr. Ing. Ondřej Horázný
místopředseda AAČR 

pro legislativu

Ing. Michaela Pommerová
Ivana Ťoupalíková, DiS.

Sekretariát AAČR

• Vedení Výkonné rady AAČR
•  Komunikace se státní správou (MD, ORP, 

Kraje) a partnery AAČR
•  Zástupce AAČR v EFA
•  Komunikace s médii
•  Koordinace projektu START DRIVING
•  Koordinace projektu HAZARD PERCEPTION
•  Vedení a koordinace projektů členů VR

ales.horcicka@asociaceautoskol.cz

• Publikační činnost AAČR
• Vedení redakční rady AŠ novin
•  Odpovídá za přípravu 4 čísel AŠ novin/ročně
•  Koordinace příprav článků

martin.aujezdsky@asociaceautoskol.cz

• Realizace 2 seminářů pro školicí střediska
• Jarní a podzimní seminář
• 1 on -line seminář pro SŠ
• Komunikace s přednášejícími
• Příprava místa semináře

milos.slajchrt@asociaceautoskol.cz

• Příprava Valné hromady AAČR
• Zajištuje každoroční přípravu VH
• Komunikace s přednášejícími

radek.setka@asociaceautoskol.cz

• Projekt Autoškolský Ombudsman
•  Koordinace příspěvků mezi členy AŠ 

ombudsmana

jan.cerny@asociaceautoskol.cz

Jiří Martínek
• Příprava Valné hromady AAČR
• Zajištuje každoroční přípravu VH
• Komunikace s přednášejícími

jiri.martinek@asociaceautoskol.cz

• Příprava učebnice pro motorkáře
•  Akademie vzdělávání učitelů autoškol
•  Příprava Valné hromady AAČR

michal.kubes@asociaceautoskol.cz

• Realizace 2 seminářů pro autoškoly
• Jarní a podzimní seminář
• 1 on -line seminář pro AŠ
• Komunikace s přednášejícími
• Příprava místa semináře

vitezslav.fila@asociaceautoskol.cz

• Akademie vzdělávání učitelů autoškol
• Příprava nových učitelů
• Příprava online seminářů
• Periodická školení učitelů

vaclav.volf@asociaceautoskol.cz

• Zástupce předsedy AAČR
• Akademie vzdělávání učitelů autoškol
•  Vedení projektového týmu odpovědný 

za realizaci seminářů a školení pro AŠ a SŠ
•  On -line semináře s pověřenými členy VR
•  Tvorba otázek na etesty2.mdcr.cz

jiri.novotny@asociaceautoskol.cz

• Zástupce předsedy AAČR
• Legislativní sekce asociace
• Legislativní návrhy AAČR
•  Monitoring legislativy na Evropské úrovni
• Zástupce AAČR v EFA

ondrej.horazny@asociaceautoskol.cz

• Vedení seznamu členů AAČR
• Členské příspěvky členů AAČR
• Komunikace se členy AAČR
• Správa webu AAČR
• Správa Facebook AAČR
• Správa účetnictví AAČR

sekretariat@asociaceautoskol.cz

Výkonná rada AAČR Nové výukové pomůcky 
z dílny Asociace autoškol ČR

Sada 
dopravního 
značení
2024

Reflexní 
vesty

40 
zajímavostí
z pravidel 
silničního 
provozu

Formát A3 
690 Kč (10 ks)

Unisex 
velikost 
150 Kč

Brožura 52 stran 
formát 210 x 210 mm 

69 Kč

Formát A2 
990 Kč (10 ks)

Objednávejte na novém eshopu AAČR: eshop.asociaceautoskol.cz


